
Stran 2
Poznate 
LAS s CILjem?   
LAS s CILjem je lokalna 
akcijska skupina, ena izmed 
sedemintridesetih, ki delujejo 
na območju Slovenije. Naš LAS 
pokriva območje občin Cerkno, 
Idrija in Logatec. 

Stran 10
Ana Hadalin in Marjan Kužel 
prejemnika priznanja za 
življenjsko delo 
Priznanje jima je za 35 let vodenja in 
delovanja v Plavalnem klubu Cerkno 
podelila Plavalna zveza Slovenije.
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Stran 6 in 7
Intervju z županom 
Gašperjem Uršičem 
Z županom Gašperjem Uršičem, ki začenja 
svoj drugi županski mandat, smo se tik pred 
prazniki pogovarjali o realiziranih projektih 
v prvem mandatu ter načrtovanju novih.

Stran 8
Oštarije kot kodi 
Jeseni so na Cerkljanskem v štirih nedeljah 
zaživele »Oštarije kot kodi«. Ideja se je 
porodila Martini Čuk, podjetni Gorenjki, 
ki že več kot pol življenja živi v Cerknem. 

CERKLJANSKE NOVICE

CERKLJANSKE NOVICE
Izdajatelj: Občina Cerkno, 
Bevkova ulica 9, 5282 Cerkno
T: 05 37 34 640
E: info@cerkljanskenovice.si
www.cerkno.si
Odgovorna oseba: Gašper Uršič, župan 
Občine Cerkno
Uredniška zasnova: Damjana Peternelj
Jezikovni pregled: Urša Černilogar
Grafično oblikovanje: Bojan Tavčar
Tisk: GR Grafika, d. o. o.
Naklada: 1.700 izvodov
Časopis je brezplačen.

Stran 15
Poklon volni 
V Razstavišču Nikolaja Pirnata 
na gradu Gewerkenegg so 
3. decembra odprli razstavo 
Poklon volni, ki bo na ogled do 
30. januarja prihodnje leto. 

Srečno 2023! 
Pred nami je zadnja letošnja številka Cerkljanskih novic. V njej smo zbrali informacije zadnjih dveh mesecev, ko smo 
med drugim izbirali nove predstavnike lokalne skupnosti, ter z vašo pomočjo nanizali utrinke s še drugih dogodkov. 
Ne manjkajo napovedniki tistih, ki bodo oblikovali zadnje decembrske dneve. Ti naj bodo kar se da lepi in prijetni in naj 
vam polepšajo življenje v skupnosti. Dodali smo še pridih prazničnosti, ki naj vas ob koncu iztekajočega se leta popelje 
novim izzivom in uspehom naproti. Ostanite radostni, ohranjajte in krepite svoje zdravje, predvsem pa naj vas še naprej 
na vaši poti spremljajo srčni in iskreni ljudje. Naj bo res srečno 2023! 

          Uredništvo Cerkljanskih novic   

Stran 13
DPM Cerkno 
V letošnjem letu so v DPM Cerkno 
gostili več kot 220 otrok in opravili 
okrog 135 prostovoljnih ur. Zadnja 
velika akcija jih čaka konec decembra.

Stran 14
Decembrski koncert 
glasbene šole 
Učenci Glasbene šole Idrija in Podružnične 
glasbene šole Cerkno so 8. decembra 
pripravili praznični decembrski koncert. 

Stran 4 in 5
Kako smo volili?  
Predstavljamo izzid letošnjih lokalnih 
volitev. V Cerknem smo župana izbrali 
v drugem krogu 4. decembra, ko sta se 
pomerila Urška Lahajnar Ubajiogu in Gašper 
Uršič, ki je volitve tudi dobil. Predstavljeni 
so tudi novi občinski svetniki. 

Stran 9
LTO Laufar Cerkno 
V Večnamenskem centru Cerkno so 
v novembru organizirali dva dogodka, 
namenjena krepitvi komunikacijskih 
sposobnosti ter povezovanju lokalnih 
deležnikov. Oba sta bila dobro 
obiskana. 

Stran 16
Cerkljanski gostinci 
dobrodelni
Cerkljanski gostinci že nekaj let ne kupujejo 
promocijskega materiala in poslovnih daril, 
ampak ob koncu leta finančna sredstva 
namenijo društvom ali posamezniku, ki 
pomoč resnično potrebuje. Letos bodo 
pomagali Petri, ki je hudo zbolela.

Slovenske narodne jaslice Maksima Gasparija na razglednici

Vi
r: 

zb
irk

a 
ra

zg
le

dn
ic

 M
es

tn
eg

a 
m

uz
ej

a 
Id

rij
a



2 Občina Cerkno

LAS s CILjem je lokalna akcijska skupina, ena izmed 
sedemintridesetih, ki delujejo na območju Slovenije. Naš 
LAS pokriva območje občin Cerkno, Idrija in Logatec. 
Namen delovanja LAS je spodbujanje 
pristopa od spodaj navzgor za potrebe 
razvoja lokalnega območja. Ministrstvo 
za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 
ter Ministrstvo za gospodarski razvoj in 
tehnologijo zato na osnovi formiranega 
članstva in pripravljene strategije del 
finančnih sredstev namenita izvajanju 
lokalnih razvojnih strategij. Lokalne akcijske 
skupine namenijo del sredstev projektom, 
ki so izbrana z javnimi pozivi oziroma jih 
organi LAS potrdijo na osnovi izraženih 
potreb v lokalnem okolju.
V programskem obdobju 2014–2020 
se je v okviru LAS na območju Občine 
Cerkno izvajalo kar nekaj projektov LAS. 
V okviru projekta Vključevanje ranljivih 
skupin v urbanih naseljih na območju LAS 
s Ciljem so prebivalci na animacijskih 
delavnicah podali želje po izvedbi določenih 
aktivnosti v njihovem kraju, ki se jih je v 
nadaljevanju realiziralo. Izvedli smo tudi 
projekt Dobimo se na tržnici, preko katerega 
se je organiziralo aktivnosti za lokalne 
ponudnike (izobraževanja, svetovanja), 
dogodke in prireditve s ciljem razvoja 
lokalne ponudbe. V projektu Formica se je 
vzpostavil coworking prostor v Cerknem in 
izvedlo številna strokovna izobraževanja, 
razvilo turistične programe in produkte 
(npr. Termalko). Med drugim je v gradnji 
kolopark, ki se ga bodo zagotovo razveselili 
nadebudni kolesarji. Projekt Krepitev 
skupnosti je prispeval k vzpostavitvi 
aktivnosti za mlade in starejše. Izveden je 
bil nakup osebnega avtomobila za potrebe 
prevoza starejših (Prostofer). Območje je s 
projektom Naokoli pridobilo urejene zelene 
površine ter urbano opremo. Z ureditvijo 
pohodniške poti po mulatjeri z Reke do 
Šebrelj se je obudilo dediščino vojnega 
obdobja 20. stoletja. Poleg projektov LAS pa 
so se izvajali tudi projekti, izbrani na dveh 
javnih pozivih. Prijavitelji z območja Občine 
Cerkno so bili uspešni s tremi projektnimi 
vlogami (Startap! Idrija - Cerkno, Franja nas 
povezuje in G(r)ozd za prihodnost. LAS s 
CILjem je bil v tem programskem obdobju 
uspešen tudi na razpisih sodelovanja LAS,  
ki jih razpisuje Ministrstvo za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano. S tem so bila 
zagotovljena dodatna sredstva za projekte, 
ki so se izvedli na območju.  
To programsko obdobje se počasi 
zaključuje. Pristojna ministrstva so v fazi 
priprave dokumentov in navodil za novo 
programsko obdobje. Tudi LAS s CILjem 
bo moral ponovno izvesti vse postopke, 
potrebne za potrditev strategije lokalnega 
razvoja, ki je podlaga za izvedbo projektov in 
črpanje sredstev.  
Vabljeni, da več informacij o organih LAS, 
možnosti vključitve v LAS in projektih 
poiščete na spletni strani: 
https://las-sciljem.si/. 

Vse dobro v novem letu! ₨

Poznate LAS s CILjem?
Špela Rudolf, ICRA, d. o. o., Idrija

   

 

 

 

LEGENDA : 

CERKNO OKOLICA MKO (mešani nesortirani komunalni odpadki): 

  Dolina Idrijce od Travnika do Stopnika, Straža, Jagršče, Šebrelje, Oreh. grapa, Plužnje, Lazec, Otalež, Zg. In Sp. Jazne : 1x/4 tedne  

  Čeplez, Planina, Kladje, Podlanišče, Cerkljanski vrh, Gorje, Poče, Trebenče, Zakriž: 1x/4 tedne  

  Labinje, Poljane, Dolenji in Gorenji Novaki: 1x/4 tedne 

  Zakriž, Ravne, Orehek, Jesenica, Bukovo, Zakojca, Police: 1x/4 tedne 

CERKNO NASELJE MKO in BIO (kuhinjski in zeleni vrtni odpadki) : 
 

    CERKNO NASELJE MKO: 1x/4 tedne   
 

   CERKNO NASELJE BIO: ZBIRANJE BIO od aprila do septembra 1x/teden, od oktobra do marca 1x/14 dni   

 

 

 

 

JANUAR  FEBRUAR  MAREC  APRIL 

PO TO SR ČE PE SO NE  PO TO SR ČE PE SO NE  PO TO SR ČE PE SO NE  PO TO SR ČE PE SO NE 

      1    1 2 3 4 5    1 2 3 4 5       1 2 

2 3 4 5 6 7 8  6 7 8 9 10 11 12  6 7 8 9 10 11 12  3 4 5 6 7 8 9 

9 10 11 12 13 14 15  13 14 15 16 17 18 19  13 14 15 16 17 18 19  10 11 12 13 14 15 16 

16 17 18 19 20 21 22  20 21 22 23 24 25 26  20 21 22 23 24 25 26  17 18 19 20 21 22 23 

23 24 25 26 27 28 29  27 28       27 28 29 30 31    24 25 26 27 28 29 30 

30 31                              

MAJ  JUNIJ  JULIJ  AVGUST 

PO TO SR ČE PE SO NE  PO TO SR ČE PE SO NE  PO TO SR ČE PE SO NE  PO TO SR ČE PE SO NE 

1 2 3 4 5 6 7     1 2 3 4       1 2   1 2 3 4 5 6  

8 9 10 11 12 13 14  5 6 7 8 9 10 11  3 4 5 6 7 8 9  7 8 9 10 11 12 13  

15 16 17 18 19 20 21  12 13 14 15 16 17 18  10 11 12 13 14 15 16  14 15 16 17 18 19 20  

22 23 24 25 26 27 28  19 20 21 22 23 24 25  17 18 19 20 21 22 23  21 22 23 24 25 26 27  

29 30 31      26 27 28 29 30    24 25 26 27 28 29 30  28 29 30 31     

                31               

SEPTEMBER  OKTOBER  NOVEMBER  DECEMBER 

PO TO SR ČE PE SO NE  PO TO SR ČE PE SO NE  PO TO SR ČE PE SO NE  PO TO SR ČE PE SO NE 

    1 2 3        1    1 2 3 4 5      1 2 3  

4 5 6 7 8 9 10  2 3 4 5 6 7 8  6 7 8 9 10 11 12  4 5 6 7 8 9 10  

11 12 13 14 15 16 17  9 10 11 12 13 14 15  13 14 15 16 17 18 19  11 12 13 14 15 16 17  

18 19 20 21 22 23 24  16 17 18 19 20 21 22  20 21 22 23 24 25 26  18 19 20 21 22 23 24  

25 26 27 28 29 30   23 24 25 26 27 28 29  27 28 29 30     25 26 27 28 29 30 31  

        30 31                      

 OPOMBA : V primeru, da se na isti dan odvažajo odpadki na dveh trasah, kvadratek vsebuje obe barvi. 

 
 

  
  
  
  
  
  
  
  

  

  
  

Koledar zbiranja komunalnih odpadkov 2023 
OBČINA  CERKNO  MKO in BIO 
 

V sklopu projekta Naokoli je območje pridobilo urejene zelene površine ter urbano opremo. 
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3Gospodarstvo

V Hotelu Cerkno potekajo 
še zadnje priprave 
na zimsko sezono. 
»Obratovanje hotela 
prilagajamo glede na 
zasedenost, terme 
obratujejo po urniku,« je 
povedal direktor Jože 
Oplotnik in dodal, da je 
odprtje smučišča odvisno 
od vremenskih razmer 
in primernih pogojev za 
zasneževanje, saj je bilo 
naravnega snega v začetku 
decembra le za vzorec. 
V tem času so opravili 
še zadnje preglede na 
napravah na smučišču.
»Tudi nas pestijo iste 
težave glede električne 
energije kot ostale 
žičničarje.

Do konca letošnjega leta 
imamo električno energijo 
zakupljeno še pred 
podražitvami. Kakšna bo 
dejanska cene električne 
energije v letu 2023, bomo še videli. Glede spreminjanja cen smučarskih 
vozovnic med sezono trenutno nimam odgovora,« pa je odgovoril na vprašanje, 
ali obstaja možnost, da bi morali cene smučarskih vozovnic zaradi večjih 
stroškov obratovanja podražiti. Predprodajo vozovnic so sicer podaljšali do 18. 
decembra. 

Čez božično-novoletne praznike imajo rezervacije predvsem domačih gostov, 
ki prevladujejo, vračajo pa se tudi hrvaški, madžarski in avstrijski gostje, je še 
zaupal Oplotnik in napovedal, da se tudi termini zimskih počitnic v začetnih 
mesecih prihodnjega leta lepo polnijo. (CN)  ₨

Pripravljeni na 
zimsko sezono  

75. obletnica podjetja ETA Cerkno  
Tina Menard, Denis Kogoj, Miha Grah

Podjetje ETA Cerkno letos praznuje 75. obletnico 
delovanja. 30. novembra 1947 je bilo ustanovljeno 
podjetje REMPOD, ki je sprva delovalo kot radio-
elektro-remontno podjetje v Cerknem in se 
je ukvarjalo s popravili električnih strojev in 
elektrifikacijo poslopij.   
15. novembra 1958 se podjetje REMOPOD 
preimenuje v Industrijsko podjetje 
elektrotermičnih aparatov ETA, ki začne 
lastni razvoj in proizvodnjo električnih 
aparatov. Na začetku 60. let podjetje razvije 
in začne serijsko proizvodnjo kuhalnih plošč 
in cevnih grelcev. Leta 1992 večinski lastnik 
podjetja ETA postane koncern E.G.O. ETA 
danes skupaj z drugimi družbami koncerna 
E.G.O. proizvaja pomemben del vgradnih 
komponent za izdelke bele tehnike. Je edini 
proizvajalec diastatov v grupi, proizvaja 
največjo družino termostatov in je tudi edini 
proizvajalec grelnih plošč. Povečuje se tudi 
proizvodnja komercialne litine, ki v livarni 
predstavlja že večinski delež vlivanja. Prav 
zato veliko pozornosti namenjamo razvoju 
in optimizaciji postopkov znotraj livarne. 

V livarni ETA z uporabo programskega 
orodja MAGMASOFT za simuliranje ulivanja 
sive litine v peščene forme izboljšujemo 
kvaliteto in zmanjšujemo porabo energije 
za taljenje. V vsako peščeno formo v nekaj 
sekundah ulijemo od 20 do 30 kg sive 
litine pri 1400 °C. Livarski pesek, ki je v 
stiku s tekočo litino, je tako izpostavljen 
ekstremnim temperaturnim spremembam, 
eroziji in prepuščanju nastajajočih vročih 
plinov. To lahko vodi do različnih defektov, 
npr. do grobe površine ulitkov, pripečenega 
peska na površini, razpok v peščeni formi ali 
do krčilne poroznosti med strjevanjem.
Simulacije nam dajo vpogled v lastnosti 
ulivnih sistemov – najpomembnejše 
podatke o hitrosti, temperaturi in smeri 

toka litine med zapolnjevanjem kavitete 
v formi. Z analizo rezultatov simulacij 
lahko morebitne priložnosti za nastanek 
defektov odkrijemo že v fazi načrtovanja 
ulivnih sistemov. S tem se izognemo metodi 
preizkušanja in napak ter načrtovanje 
premaknemo v virtualni svet in se izognemo 
nepotrebnim stroškom ter pospešimo 
proces. Simulacije so zato pomembno 
orodje za zagotavljanje kvalitete ulitkov, prav 
tako pa omogočajo optimizacijo dimenzij 
ulivnih sistemov in s tem zmanjšanje 
njihove mase, torej posledično tudi potrebne 
energije za taljenje železa.

Poleg pravilno načrtovanega ulivnega 
sistema je za kvaliteto ulitkov ključnega 
pomena tudi ustrezna peščena mešanica 
oziroma livarski pesek. Ta je sestavljen 
iz štirih sestavin: kremenčevega peska, 
bentonita, nosilca svetlečega ogljika in 
vode. V livarni se za preverjanje uporablja 24 
merilnih metod, kar pomeni veliko količino 
podatkov, ki zahtevajo analitični pristop.
Z uporabo Six Sigma metod (sistem vodenja 
za izboljšanje procesov in tudi metoda 
upravljanja kakovosti) in sodelovanja z 
Naravoslovnotehniško fakulteto smo razvili 
novo mešanico livarskega peska, ki nam 
je prinesla prihranke na področju vhodnih 
surovin, zmanjšala količino odpadnega 
peska in izboljšala kvaliteto ulitkov.
Z zamenjavo dobavitelja kremenčevega 
peska in naogljičevalca smo tudi bistveno 
zmanjšali izpuste CO2 zaradi krajših 
transportnih poti. ₨

Leta 2020 ETA pridobi certifikat Družbeno odgovoren 
delodajalec, katerega cilj je izboljšanje družbeno 
odgovornega upravljanja v odnosu do zaposlenih. V okviru 
sprejetih ukrepov smo v letu 2022 pridobili napredni 
certifikat za naslednja tri leta. Družbeno odgovorne 
aktivnosti so tako zakoreninjene in temelji so postavljeni. 
Zato so v dveh letih postale del našega vsakdana. Vsaka 
aktivnost, ki jo načrtujemo, je povezana  z družbeno 
odgovornim ravnanjem. Aktivnosti v okviru naprednega 
certifikata širimo tudi na druga področja, kot so projekti 
na področju biotske raznovrstnosti, medgeneracijskega 
sodelovanja, spodbujanja trajnostne mobilnosti, 
odgovornega ravnanja s hrano in spodbujanja zaposlenih 
k zdravemu načinu življenja v okviru večletne kampanje 
Pogumen korak, opusti tobak. Okrepiti želimo povezovanje 
na vseh ravneh, da bo drevo – ki predstavlja simbol vrednot 
skupine EGO – še dolgo trdoživo raslo in kljubovalo izzivom 
turbulentnega sodobnega časa. ₨

Simulacija ulivanja rešetk za zunanji del ohišja peči na lesne pelete.
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4 Občina Cerkno

Udeležba 
nadpovprečna, 
Gašper Uršič 
ostaja župan 
CN

Na lokalnih volitvah, na katerih je imelo letos 
pravico voliti 3.884 občanov, je na voliščih po 
volilnem imeniku glasovalo 2.262 občanov; 
udeležba na Cerkljanskem je bila tako 
58,24-odstotna, kar je nad povprečjem na ravni 
države, kjer je volilno pravico uveljavilo 42 
odstotkov volilnih upravičencev. Za župana so 
se potegovali štirje kandidati. Novi stari župan 
Gašper Uršič je bil izbran v drugem krogu 4. 
decembra. 
V prvem krogu so se za župana potegovali 
kar štirje kandidati: Silvo Jeram (SLS), 
Ivan Janko Mavri (NSi), Urška Lahajnar 
Ubajiogu (Gibanje Svoboda) ter dosedanji 
župan Gašper Uršič. Oddani sta bili 2.002 
glasovnici, od tega jih je bilo 17 neveljavnih. 
Volivci so glasove razdelili takole: Gašperju 
Uršiču so namenili 42,63 % oziroma 952 
glasov, Urški Lahajnar Ubajiogu 28,48 % ali 
636 glasov, Ivan Mavri jih je prejel 15,45 % 
(345), Silvo Jeram pa 13,43 % oziroma 300. 
V drugem krogu, v katerem je bila udeležba 
51,53-odstotna, je podporo Lahajnar 
Ubajiogujevi izrazilo 823 oziroma 41,46 
% vseh volivcev, ki so prišli na volišča, 
dosedanjemu županu Gašperju Uršiču pa je 
nov mandat zaupalo 1.162 oziroma 58,54 % 
volivcev.

V 16-članskem občinskem svetu bodo 
v novem mandatu sedeli predstavniki 
županove liste Smo taki, kot smo, Gibanja 
Svoboda, SDS, SLS, SD in NSi.  
Gibanje Svoboda bodo zastopali svetniki 
Stanko Močnik, Mojca Mavri, Luka 
Podobnik, Monika Hadalin in Nataša 
Štremfelj. Kandidature ni vložila dosedanja 
svetnica in kandidatka za županjo Urška 
Lahajnar Ubajiogu.
Domen Uršič, Katja Kejžar, Andraž Drešček 
in Rok Obid so predstavniki županove 
liste Smo taki, kot smo, nov obraz bo le 
Kejžarjeva. SDS je na tokratnih volitvah za 
dva uspel povečati število sedežev, ki so 
jih zasedli novinci David Bašelj, Patricija 
Tušar in Jure Magajne. SLS je na ta račun 
izgubil eno svetniško mesto, Juriju Kavčiču 
in Branki Florjančič se ni uspelo uvrstiti med 
16-erico, v kateri pa bosta SLS-ova svetnika 
Silvo Jeram (dosedanji svetnik in županski 
kandidat) in Jure Podobnik. Po en sedež je 
uspelo dobiti strankama SD, zasedel ga bo 
nov obraz Stanko Gosar (SD), in NSi, ki ji je 

uspelo zbrati dovoljšnje število glasov za 
prestop praga v občinski svet, novi svetnik 
bo županski kandidat Ivan Mavri. 
Bo pa novi občinski svet precej pomlajen – 
povprečna starost cerkljanskega svetnika je 
dobrih 37 let. 

V Idriji ni sprememb, v 
Tolminu, Žireh, Železnikih 
novi župani   
In kako so volili v sosednjih občinah? V Idriji 
je ob dveh izzivalcih (Vesna Fašink, Branko 
Lapajne) župansko mesto ohranil Tomaž 
Vencelj, ki so mu svoj glas ob 52,38-odstotni 
udeležbi namenili 3.003 volivci oziroma 
več kot 60 % vseh, ki so prišli na volišča. V 
Gorenji vasi - Poljanah je funkcijo ohranil 
Milan Čadež, ki ni imel protikandidata in 
tako začenja svoj peti mandat. V Tolminu, 
Žireh in Železnikih so volivci izvolili nove 
župane: v Tolminu je to v drugem krogu 
postal Alen Črv z 1,5 % več glasov kot 
Oton Bratuž, enak rezultat so v drugem 
krogu zabeležili v Žireh, kjer je slavil Franc 
Kranjc, ki je premagal Štefana Bogataja. 
V Železnikih je že v prvem krogu Marko 
Gasser ob kar 66,49-odstotni udeležbi na 
voliščih močno (z več kot 60-odstotno 
podporo) premagal dosedanjega župana 
Antona Luznarja, ki je prejel slabih 30 % 
glasov, in Roka Bajžlja (12 %). ₨

Predstavljamo 
nove občinske 
svetnike   
CN

V Občinskem svetu Občine Cerkno bo sedelo 16 
svetnikov, 5 predstavnikov Gibanja Svoboda, 4 
predstavniki liste Smo taki, kot smo, 3 iz stranke 
SDS, 2 iz SLS ter po eden iz SD in NSi. Nove člane 
občinskega sveta smo prosili za predstavitev. 
Odgovarjali so na vprašanje, zakaj so se odločili 
za kandidaturo, kaj želijo spremeniti v občini in za 
katere projekte se bodo zavzemali. Predstavitve so 
poslali vsi svetniki, razen predstavnikov Gibanja 
Svoboda, ki na naše povpraševanje niso odgovorili. 
Prejete predstavitve smo razvrstili po abecednem 
vrstnem redu. 

David Bašelj, SDS 
Ko mi je bilo pred dvema letoma zaupano in podeljeno vodstvo 
stranke SDS Cerkno, sem si za nalogo zadal, da povečamo število 
svetnikov, kar se je letos uresničilo. Delo z ljudmi, kot tudi številna 
srečanja po terenu, so me sami od sebe pripeljali do kandidature. 
Prepričan sem, da so ljudje prepoznali iskrenost našega dela, zato 
smo bili tudi nagrajeni.
Želimo si, da bi ljudje preko nas, stranke SDS Cerkno, spoznali, 
da smo občinski svetniki izvoljeni zato, da aktivno in uspešno 
rešujemo probleme vseh nas. Podpirali bomo projekte, ki bodo 
lajšali, predvsem pa zagotavljali boljše in kvalitetnejše življenje: 
reševanje zdravstvene problematike v Cerknem, izgradnja novega 

vrtca, priprava dokumentacije za športno-kulturni center ter povezovanje vseh KS na 
Cerkljanskem. Vsi si to želimo in zaslužimo. 
 

Andraž Drešček, Smo taki, kot smo 
Sam sem v občinskem svetu deloval že v preteklem mandatu. To 
je bil zame prvi mandat, v katerem sem dodobra spoznal samo 
delovanje občine ter vseh njenih organov. Znotraj naše svetniške 
skupine sem bil najbolj aktiven pri vsebinah, ki so bile povezane z 
športom, turizmom, financami ter delovanjem krajevnih skupnosti. 
Glavne prioritete naše občine so znane, zato bom podpiral vse 
odločitve, ki bodo pomagale, da kot lokalna skupnost napredujemo 
in s tem ustvarimo boljše okolje za naše občane. V preteklem 
mandatu smo postavili dobre okvire, izziv mi je, da pomagam pri 
uresničitvi zastavljenih idej.
Moja želja je, da v mandatu, ki prihaja, dobimo novo avtobusno 

postajo, pričnemo z urejanjem naselja Cerkno ter začnemo z urejanjem nove zdravstvene 
postaje.

Stane Gosar, SD 
Za kandidaturo sem se odločil na pobudo somišljenice gospe 
Antonije Dakskobler, nekoliko tudi, preprosto povedano, »iz firbca«. 
Zanima me, v kolikšni meri se je možno v majhni občini optimalno 
identificirati z dejanskimi interesi občanov in ne zgolj uresničevati 
parcialnih interesov. Lista SD je predstavila program večini občanov 
prijaznega napredka. Vsekakor je potrebno spremeniti način 
komunikacije, saj so volivci prvi, ki morajo biti obveščeni o poteku 
raznih projektov ter o dogovorih na občinskih sejah. Potrebujemo 
sodobno infrastrukturo (optika, ceste, komunalna opremljenost), 
predvsem pa kakovostno zdravstvo in dvig kvalitete življenja za 
občane vseh starosti. Smiselno se zavzemam za projekte, ki se 

bodo ob pospešenem pridobivanju sredstev iz raznih razpisov tudi izvedli.
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Silvo Jeram, SLS 
Za kandidaturo za župana in občinskega svetnika sem se odločil 
na podlagi več kot 20-letnih izkušenj delovanja v krajevni skupnosti, 
uspešno izvedenih projektov, predvsem pa na poziv številnih 
občank in občanov h kandidaturi. V vseh letih vodenja KS sem 
vztrajno gradil dobre odnose z občino, med občinami in predvsem 
med krajevnimi skupnostmi. 
V občini je potrebno zagotoviti pogoje za kvalitetno življenje. Zame 
in za skupino SLS Cerkno so prioritete jasne. Zavzemal se bom 
za vzpostavitev nove zdravstvene postaje, reševanje problematike 
varstva najmlajših in vzpostavitev pogojev za izgradnjo novega 
vrtca, za stalno skrb za cestno in komunalno infrastrukturo, s 

poudarkom na ustrezni pitni vodi, za zagotovitev novih stanovanj. Podprl bom tudi druge 
dobre projekte, ki bodo občini omogočili nadaljnji razvoj. 

Katja Kejžar, Smo taki, kot smo 
Vedno sem bila prepričana, da se v politične vode ne bom nikoli 
spuščala, pa sem se kljub temu odločila, da kandidiram za svetnico 
v občinskem svetu. Za kandidaturo sem se odločila predvsem zato, 
ker podpiram župana Gašperja Uršiča in njegovo delo v zadnjih 
štirih letih, skupaj z njim pa želim sodelovati pri dobro začrtanem 
programu in projektih v prihajajočih štirih letih. Verjamem, da 
imam dovolj znanja in izkušenj, s katerimi bom lahko našim krajem 
doprinesla na različnih področjih. Sem oseba, ki je sposobna na 
umirjen in premišljen način sodelovati pri pogovorih in dogovorih, in 
menim, da je to pomembna lastnost, ki jo bi moral imeti vsak član 
občinskega sveta za uspešno delovanje.

Jure Magajne, SDS 
Moji skrb in čut do soljudi in krajev, v katerih prebivam, mi nista 
dovolili, da ne bi s svojim znanjem in izkušnjami pripomogel k 
napredku in razvoju naše občine. Upam, da bomo v prihodnje imeli 
lepše in boljše pogoje za življenje. 
V občini moramo nujno zagotoviti pogoje, ki bodo mladim 
omogočili, da ostanejo v naših krajih, ljudi na podeželju pa 
spodbujali k razvoju in napredku. Občina mora postati prijazen in 
ustrežljiv servis občanom.
Program SDS pokriva večino problematik Cerkljanske. Posebej se 
bom zavzemal za projekte, ki bodo dobro zastavljeni in namenjeni 
večji množici ljudi. Če povzamem nekatere najbolj pomembne: 

ureditev zdravstvene postaje, ureditev šolskega kompleksa z novim vrtcem, reševanje 
stanovanjske problematike mladih, spodbujanje gospodarstva, turizma in kmetijstva itd.

Ivan Mavri, Nova Slovenija – krščanski 
demokrati 

Opažam velik razkorak med razvojem naših sosednjih občin in 
razvojem Cerkljanske. Velik del krivde za nastalo situacijo nosi 
slabo delovanje občinskih struktur v preteklih mandatih. Želim 
doprinesti svoj delež k izboljšanju delovanja občine.
Prav tako želim dodati svoj delček v mozaik tvornega sodelovanja 
med člani občinskega sveta. Aktivno bom iskal možnosti za 
podporo dobrim projektom. Pomagal bom vzpostaviti okolje, v 
katerem bo moč argumenta prevladala nad argumentom moči. 
Na Cerkljanskem nam pripadajo višji nivo zdravstvene oskrbe, 
boljša urejenost varstva otrok, varstva starejših. Celostno moramo 
urediti problematiko vodooskrbe. Občina mora ažurno, strokovno, v 

razumnem roku pomagati ljudem pri ureditvi prostorske dokumentacije za graditelje.

Rok Obid, Smo taki, kot smo 
Prvič sem kandidiral že pred štirimi leti. Z listo Smo taki, kot smo 
smo bili enotnega mnenja, da se razvoj občine ne odvija v pravo 
smer, zato smo se odločili, da je potrebno aktivno pristopiti k 
boljšemu vodenju občine. V preteklem mandatu so se spremembe 
na bolje v občini že začele dogajati, nekateri projekti so že bili 
izvedeni, večino prepotrebnih pa je zastavljenih in so v teku. V 
zadnjem mandatu sem se kot svetnik veliko naučil, želel pa bi si, da 
bi bili svetniki na sejah bolj povezovalni in konstruktivni. Zavzemal 
se bom za projekte, ki so nujni za izboljšanje življenjskih pogojev 
v občini. Takšni so predvsem preselitev avtobusne postaje in 
zdravstvenega doma ter nov vrtec. Glede na število projektov, ki so 

v naslednjih letih predvideni za izvedbo, bo v naslednjem mandatu težko uresničiti prav vse, 
vendar pa se bom zavzemal, da bi se začelo izvajati vsaj najnujnejše. 

Jure Podobnik, SLS
Za kandidaturo v občinski svet sem se odločil, ker želim prispevati 
k izboljšanju pogojev za mlade, mlade na podeželju ter mlade 
kmetovalce, ki želimo delati in zagotavljati del samooskrbe na 
našem območju.
Zavzemal se bom za cilje in prioritete, ki smo si jih zastavili v okviru 
naše liste, za usklajen razvoj podeželja in mesta. Podpiral bom 
dobre projekte, ki bodo vodili k razvoju in napredku naše občine ter 
zagotavljanju spodbudnega življenjskega okolja za vse občane.

Patricija Tušar, SDS
Sem Patricija Tušar, študentka 2. letnika fizioterapije na Fakulteti za 
vede o zdravju v Izoli. Za kandidaturo sem se odločila, ker menim, 
da se mora v občinskem svetu slišati tudi glas nas mladih. Kot 
bivša profesionalna športnica v cestnem kolesarstvu in bodoča 
zdravstvena delavka mi je posebno pomembno, da se v občini 
razvija projekte, ki podpirajo zdrav in kakovosten življenjski slog. 
Ker imamo mnogo mladih, perspektivnih športnikov, nimamo pa 
infrastrukture, ki bi jim omogočala razvoj njihovega potenciala, 
bom podpirala vse ideje, ki bodo ta problem reševale. Kot najmlajša 
svetnica bom v svet prenašala ideje in pobude mladih, da bo 
življenje mladih na Cerkljanskem bolj kakovostno in bodo radi 

ostali doma oziroma se po šolanju vrnili nazaj na Cerkljansko in s svojim pridobljenim 
znanjem doprinesli k razvoju občine.

Domen Uršič, Smo taki, kot smo 
Prvič sem kandidiral leta 2014, ker smo se v skupini prijateljev 
odločili, da ne moremo samo kritizirati, ampak moramo tudi 
poskušati spreminjati stvari. Od takrat smo z listo Smo taki, kot 
smo tudi prisotni v občinskem svetu. V mandatu 2018–22, ko 
je župan s podporo naše liste postal Gašper Uršič, sem pridobil 
dodatne izkušnje pri vpogledu v delovanje lokalne skupnosti. Veliko 
stvari je bilo potrebno prilagoditi na nove okoliščine. Posodobiti 
je bilo potrebno tudi delovanje občine in po domače narediti 
»fuondo«. Nadaljevati si želim z uresničevanjem zastavljene poti, 
ki je po mojem mnenju prava mešanica možnega in želenega. 
Vedno se bom zavzemal za projekte, ki zagotavljajo dobro javno 

infrastrukturo za vse (umiritev prometa, selitev zdravstvene postaje in pričetek izvajanja 
postavitve novega vrtca). Tu je potrebno dvigniti zavedanje, da je javno skupno vsem in na 
to moramo še posebej paziti. ₨

V KS Orehek - Jesenica 
naknadne volitve 8. januarja
Volivci so na lokalnih volitvah izbirali tudi predstavnike v svete krajevnih skupnosti.  
V KS Cerkno je svetnikov 10, v KS Ravne - Zakriž 7, v Podlanišču 8, prav toliko na 
Bukovem, v KS Gorje 7, prav toliko v KS Straža, v KS Otalež 6, v KS Šebrelje pa 9. 
V Krajevni skupnosti Orehek - Jesenica bodo, ker na volitvah v novembru ni bilo 
kandidatov, potekale naknadne volitve, in sicer 8. januarja 2023. Z občine so sporočili, 
da peljejo postopke po rokovniku in da je prebivalcem uspelo popolniti vrste. 
V Novakih je svetnikov zaenkrat pet, pridobiti morajo še dva kandidata, a bo 
zadostoval, kot so pojasnili, že eden. ₨

Popolna zapora občinske 
lokalne ceste Zakriž–Bukovo
Občina Cerkno obvešča vse uporabnike lokalne ceste Zakriž–Bukovo, da bo zaradi 
sečnje in spravila lesa cesta zaprta na odseku Vrh Križa–Jesenica. Popolna zapora 
bo predvidoma trajala do 30. decembra od 7.30 do 16.30. Obvoz za osebna vozila bo 
možen po cesti Reka–Orehek–Jesenica. Zahvaljujemo se za razumevanje. (OU) ₨
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Intervju z županom Gašperjem Uršičem  

»Nastavki za razvoj občine so dobri, 
a čaka nas še ogromno dela«
Damjana Peternelj 

Z županom Gašperjem Uršičem, ki začenja svoj 
drugi županski mandat, smo se po lokalnih 
volitvah in tik pred prazniki pogovarjali o 
realiziranih projektih ter načrtovanju novih. 
Spoštovani župan, čestitke ob ponovni 
izvolitvi. 

Najlepša hvala. 

Kakšno sodelovanje si obetate od nove 
sestave občinskega sveta? 

Sestava občinskega sveta v tem sklicu bo 
nekoliko prevetrena, saj je tokrat izvoljenih 
več svetniških skupin, prav tako pa se kar 
nekaj svetnikom z dolgoletnim stažem z 
novim sklicem ni uspelo prebiti v občinski 
svet. Tako kot v prejšnjem mandatu s svojo 
listo Smo taki, kot smo nimam potrebne 
večine in se bo, kot že do sedaj, potrebno 
pogovarjati z vsemi izvoljenimi v občinski 
svet.

Kateri v preteklem mandatu izvedeni 
projekti so za Cerkljansko kot celoto 
najpomembnejši? 

Veseli me, da smo kljub boju z mlini na veter 
našli ustrezno tehnično in pravno rešitev, 
ki je zadovoljila vse vpletene v postopku 
priprave cone za gradnjo trgovskega centra 
ter posledično z ustreznimi tehničnimi 
rešitvami omogočila tudi gradnjo na širšem 
območju urejanja prostora t. i. nove Ete. 
Občina Cerkno je po več kot desetletnih 
poskusih končno le dobila sodoben trgovski 
center. Tudi spremembe v vodstvu občinske 
uprave že kažejo pozitivne rezultate pri 
pristopu občine do nadaljnjega razvoja v 
prihodnjih letih. 

Občinska uprava s trenutnim vodstvom 
sledi zgledom sosednjih uspešnih občin, 
zato zadnji dve leti pospešeno pripravlja 
projektno dokumentacijo, ki je osnova za 
pridobivanje sredstev tako na državnih 
javnih razpisih kot tudi sredstev EU. Praksa 
je namreč pokazala, da občine z vnaprej 
pripravljeno dokumentacijo lažje sledijo 
časovnicam razpisov in so bolj uspešne 
pri prijavah. V preteklosti občina projektov 
ni imela pripravljenih vnaprej, prav tako pa 
občina ni imela pridobljenih nujno potrebnih 
zemljišč, ki so za realizacijo projektov 
potrebna.

Najpomembnejši letošnji projekt na področju 
športa in rekreacije je izvedba grbinastega 
poligona, ki ga v sklopu projekta Formica 5 
skupaj z občinami Logatec, Idrija in Cerkno 
vodi ICRA, sofinancirata pa Republika 
Slovenija in Evropska unija iz Evropskega 
sklada za regionalni razvoj.

Med mandatom smo obnovili kar nekaj 
občinskih cest, med njimi so: Bevkova 
ulica v Cerknem z obnovo kanalizacije; 
rekonstrukcija odsekov Stopnik–Šebrelje, 
Ravne–Vrh križa, Mrovljev grič–Juškovec, 
Dolenji Novaki–Razpotje ter več nevarnih 
odsekov v Jaznah. Trenutno pa obnova 
cest poteka še v Jesenici in na Bukovem. 
Izvedena je bila asfaltacija medobčinske 
ceste Podlanišče–Stara Oselica, ki smo 
jo sofinancirali v deležu skupaj z Občino 
Gorenja vas - Poljane.

V tem času ste pripravili strategijo razvoja 
občine. Kateri bodo po tem dokumentu 
najpomembnejši projekti?

Najprej je bila narejena analiza razvojnih 
možnosti za Občino Cerkno, na podlagi 
katere je bila potem oblikovana ter 
sprejeta Strategija razvoja Občine Cerkno 
do leta 2030, ki ji občinska uprava sledi 
s predlogom izvajanja v predlaganem 
proračunu. Razvojni program je bil sprejet v 
obliki strategije.

Nadaljevali bomo s projekti, za katere že 
imamo zagotovljena dodatna sredstva iz 
državnega proračuna. Ti projekti so tudi 
ključni za vzpostavitev pogojev za razvojni 
preskok. Prednostna naloga župana ter 
občinske uprave bo črpanje sredstev 
popotresne obnove, obnova t. i. upravne 
stavbe stara Eta in selitev Zdravstvene 
postaje Cerkno v to stavbo, gradnja devetih 
novih stanovanj na območju »stare policije« 
ter priprava pogojev za gradnjo dodatnih 40 
enot skupaj z investitorjem. 

Stavba stare policijske postaje je 
bila porušena. Kako kaže z izgradnjo 
večstanovanjskega objekta? Kako pa je s 
stanovanjsko zadrugo? 

Stavba stare policije je bila porušena s 
strani DTP-ja in s sredstvi popotresne 
obnove. V postopku pridobivanja 
gradbenega dovoljenja je bila že sklicana 
javna obravnava s stranskimi udeleženci 
v postopku, tako da večjih težav pri 
pridobivanju gradbenega dovoljenja ne 
pričakujemo več. Sama stanovanjska 
zadruga je še vedno ustanovljena, ni pa 
zaživela na način, kot smo si jo zamislili 
z lastniškimi stanovanji. Trenutno iščemo 
drugačno rešitev v povezavi z občinskim 
stanovanjskim skladom, Stanovanjskim 
skladom RS in zadružniki kot soinvestitorji 
za gradnjo neprofitnih najemniških 
stanovanj.

Občina Cerkno nima rešenega celovitega 
sistema odvajanja in čiščenja odpadne 
vode. Kako daleč ste s projektom, na 
oktobrski seji ste svetnikom šele dobro 
predstavili projekt? Časovnica je, kot 
so omenili projektanti, prav tako zelo 
ambiciozna? Kako je s financiranjem? 

Občina je zadnji dve leti aktivno pripravljala 
in tudi predstavila Predlog operativnega 
programa odvajanja in čiščenja odpadnih 
voda v Občini Cerkno, vzporedno s tem pa 
pripravila dokumentacijo za rekonstrukcijo 
in nadgradnjo centralne čistilne naprave v 
Cerknem. Rešitve so znane, predstavljene 
so bile občinskemu svetu, v novem sklicu 
krajevnih skupnosti bodo začetek leta 
potekale uskladitve možnih rešitev oziroma 
kombinacij le-teh. Glede na finančni vložek 

bomo zadevo reševali eno po eno in pobran 
komunalni prispevek, ki ga je občina 
dolžna pobrati ob priključitvi na javno 
infrastrukturo, z ureditve prve nato usmerili 
v ureditev druge aglomeracije.

Za vrtec je bilo kupljeno zemljišče v izmeri 
4.000 m² … Kakšna je po vašem realna 
časovnica, po kateri bi do izgradnje novega 
objekta lahko prišlo? 

V tem letu je občina res pridobila okrog 
4000 m² parcel, potrebnih za širitev vzgojno-
izobraževalnega območja, ki bo zajemalo 
ureditev športnih površin in gradnjo novega 
vrtca. Trenutno potekajo geomehanske 
raziskave na štirih vrtinah v globini od 
8 do 12 metrov, ki nam bodo nakazale 
možne rešitve ureditve celotnega šolskega 

Gašper Uršič
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območja glede na zahtevnost terena. Ti 
podatki bodo osnova za izdelavo projektne 
naloge, na podlagi katere bo nato razpisan 
arhitekturni natečaj za novogradnjo vrtca. 
Razpis bo objavljen v začetku naslednjega 
leta. Ko bo izbrana končna arhitekturna 
rešitev, bomo šli v pridobivanje gradbenega 
dovoljenja. Glede na to, da gre za zahtevno 
umeščanje v prostor in visok finančni 
vložek, bi v najboljšem primeru ob pogoju, 
da bi uspeli pridobiti finančna sredstva s 
strani države, gradnja lahko stekla proti 
zaključku naslednjega mandata.

Med predvolilnim obdobjem je bilo sem 
ter tja slišati opazke, da se v času vašega 
prvega mandata niste dovolj pogosto usedli 
z različnimi interesnimi skupinami v občini 
in z njimi delili mnenje, vizijo, jih vprašali, 
kako vidijo razvoj občine. Kako odgovarjate 
na to vprašanje? 

S takimi opazkami nimam težav, saj 
prihajajo iz točno določenega majhnega 
kroga ljudi, katerih namen je diskreditacija 
dobro opravljenega dela občinske uprave ter 
delovanja župana. Do tega prihaja predvsem 
v predvolilnem času. Takim posameznikom 
so volivci jasno povedali svoje mnenje in 
podprli držo, ki javno delovanje postavlja 
pred zasebne interese. Vsi, ki so želeli in 
bodo želeli sodelovati z občino, imajo vedno 
odprta vrta. Dober primer sodelovanja ter 
vključevanja vseh deležnikov se je pokazal 
tudi pri pripravi strategije, saj so bili poleg 
javnih zavodov, gospodarstva, občinskega 
sveta vključeni tudi občani in občanke.

Kako pa je s pridobivanjem dokumentacije 
za rekonstrukcijo starega gasilnega doma 
v Cerknem? 

Pri starem gasilskem domu lovimo zadnji 
vlak možnosti sofinanciranja iz naslova 
popotresnih sredstev, do katerih smo 
upravičeni. Pridobljene so vse ustrezne 
služnosti zaradi lokacije objekta, ki delno 
sega v pas državne ceste in v vodotok 
Cerknica. Vložena je vloga za pridobitev 
gradbenega dovoljenja. Pri tem objektu 
smo glede na trenutno investicijsko oceno 
upravičeni do približno 350.000 evrov 
sredstev za popotresno sanacijo objekta. 
Glede na to, da se financiranje s strani 
države končuje, je potrebno prednostno 
črpanje teh sredstev.

Potem ko je bilo pridobljeno gradbeno 
dovoljenje za prenovo sprejemnega objekta 
Franja, kako kaže s tem projektom? 

Prednost za izvedbo imajo projekti, ki so 
zahtevani s strani države oziroma imamo 
zanje pridobljena zadostna sredstva, da 
ne zažirajo razvojnega dela investicijskega 
proračuna, skladno s sprejeto Strategijo 
razvoja Občine Cerkno. Ocenjena investicija 
znaša med 800.000 in milijon evri in 
vključuje rekonstrukcijo obstoječega 
objekta, nadgradnjo z muzejsko-razstavnim 
delom in širitev parkirišča. Prijavili se bomo 
na ustrezne razpise Ministrstva za kulturo. 
V kolikor razpis ne bo omogočal vsaj 50–60 
% sofinanciranja, bo moral vstopni objekt z 
investicijo počakati do ustreznega razpisa.

Kakšno bo sodelovanje s sosednjimi 
občinami in nekaterimi novimi kolegi 
župani? Ste že navezali stike?

Sodelovanje s sosednimi občinami in 
tudi širše se bo nadaljevalo in širilo, 
žal pa še nisem uspel navezati stikov z 
novoizvoljenimi sosednjimi župani. To me 
čaka pred novim letom in po njem, saj imajo 
trenutno prednost sklic prve seje občinske 
sveta, sestava odborov ter priprava 
proračuna za leto 2023.

Kakšno si želite, da bi bilo Cerkno oziroma 
občina po zaključku tega vašega mandata, 
ki je pred vami?

Verjamem, da bomo večino zastavljenega 
tudi realizirali. Predvsem si želim, da bi 
uspeli zasejati več optimizma, saj so 
nastavki za razvoj občine dobri, a čaka nas 
še ogromno dela, da bomo zastavljene 
projekte do leta 2030 realizirali.

Kakšne so želje, ki jih ob koncu leta 
izrekate občanom?  

V novo leto stopamo samozavestno, 
okrepljeni z znanjem in s številnimi 
preizkušnjami, z voljo in željo pomagati ter 
delovati v dobro posameznika in celotne 
družbe. 

Vsem voščim čudovite, doživete in mirne 
božične praznike! V letu 2023 pa veliko 
zdravja, strpnosti, prešernosti in uresničenih 
prizadevanj. 

Najlepša hvala za pogovor. 

Vesele praznike in vse 
dobro v prihajajočem 

letu 2023!

Gašper Uršič, župan 
Občine Cerkno s 

sodelavci občinske 
uprave
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Gostinka, ki je razvila blagovno znamko Fina 
kava, je moči združila s Pivovarno Zajc in 
Klatež gostilnico, s katerima so sodelovali 
že v Franji. 
»Današnje 'oštarije' so ratale sterilne. V 
naših prelepih krajih pa je bilo po vaseh 
kar nekaj gostinskih obratov, velikokrat 
združenih s trgovinsko dejavnostjo, ki so 
se z leti počasi zapirali. Velikokrat se mlajši 
rodovi za ohranitev gostinske dejavnosti 
niso odločili in gostilna je zaradi starosti ali 
smrti lastnika zaprla svoja vrata. Nekatere 
vaške gostilne so še po toliko letih od 
zaprtja videti prav takšne, kot so bile tik 
pred zaprtjem,« pove Martina. »Le po 
spominih še vedo nekateri povedati, kako 

je bilo včasih. Ko so gostilničarji natočili 
špricer, je gostinec kar sam popil ali pa odlil 
stran, če je bilo v kozarcu preveč. Mnogi 
se spomnijo Jugove Julke z Vrh križa – s 

Od Otaleža do Davče »oštarije kot 
kodi«  
CN

Jeseni so na Cerkljanskem v štirih nedeljah 
zaživele »Oštarije kot kodi«. Ideja se je porodila 
Martini Čuk, podjetni Gorenjki, ki že več kot pol 
življenja živi v Cerknem. 

prstom je zmešala malinovec in potem prst 
še obliznila. Gostilne so bile pomemben del 
skoraj vsake vasi, gostinke in gostinci pa 
duše teh oštarij. Mi smo želeli te gostilne 
obuditi v življenje. In seveda obuditi 
zgodbe in neverjetne spomine, o katerih 
lokalni prebivalci z veseljem spregovorijo,« 
pojasnjuje Martina, od kod ideja za ponovno 
odprtje, ki se je godila zadnji dve leti.  
V letošnji jeseni so odprli štiri gostilne: Na 
vrh Križa pr’ Frencinu, Pr’ Zajcu v Otaležu, 
Pri Urški na Bukovem in Kristalno dvorano 
v Davči. Vse štiri za zaprtimi vrati še vedno 
skrivajo veliko pristnih zgodb. 
Nad odzivom so bili pozitivno presenečeni, 
saj toliko gostov niso pričakovali. Večina jih 

je bila s Cerkljanske, prišli 
pa so tudi od drugod. 
Martina jim je ponudila 
kavo, Jože iz Pivovarne 
Zajc svoje pivo, Marjan 
iz gostilnice Klatež pa 
svinjska rebra, ajdove 
žgance, zelje, žlikrofe in 
palačinke. Gostje so z 
zadovoljstvom pozdravili 
idejo ter ob druženju 
spletli veliko zgodb, ki so 
jih doživeli kot nekdanji 
gostje teh oštarij, ko so 
še delovale, ali pa so jih 
slišali od drugih. 
Kot pravi Martina, bodo 
morda po novem letu na 
kakšno od nedelj spet 
odprli kakšno zaprto 
oštarijo na Cerkljanskem, 
do novega leta pa precej 
teže, saj so vsi trije 

partnerji, ki sodelujejo v projektu, v tem 
času polno zasedeni. ₨
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Pr' Frencinu 

Glavni krivci za oštarije kot kodi. Z leve: Martina Čuk (Fina kava), Marjan 
Krajnik (Klatež gostilnica), Jože Podobnik (Pivovarna Zajc), Zdenka 
Podobnik, Nina Krajnik (Klatež gostilnica). 

Fo
to

: a
rh

iv
 M

ar
tin

e 
Č

uk

Pred Kristalno dvorano v Davči

V vaških gostilnah je bilo najbolj zanimivo ob nedeljah. Takrat so ljudje 
iz vseh okoliških krajev pripešačili do gostiln in se (velikokrat po maši) 
ustavili, da so se podružili, nekaj pojedli, popili in izvedeli vse lokalne 
novosti in informacije. To so bili neverjetni prostori z izjemnimi oštirji, 
ki so to zgodbo živeli in zaradi katerih je živela tudi vaška gostilna, ki je 
razveseljevala in povezovala celotno območje.
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Med nominiranci za Delovo osebnost leta sta tudi Simon Vendramin, poveljnik 
Gasilske enote Nova Gorica, in Stanko Močnik, poveljnik severnoprimorske gasilske 
regije ter predsednik Gasilske zveze Cerkno. Vendramin je bil dnevni, Močnik pa 
nočni vodja izmene med požarom na Krasu, ki je letos poleti divjal kar 17 dni, in je 
največji požar v naravnem okolju v zgodovini Slovenije. Pri gašenju je sodelovalo 
več kot 10.000 prostovoljnih in poklicnih gasilcev, med njimi mnogi z Idrijskega in 
Cerkljanskega. Oba imata dolgoletne izkušnje s terenskim delom in sta ob gašenju 
požara prevzela odgovornost ne le za varnost gasilk in gasilcev, temveč tudi drugih 
prostovoljcev in okoliškega prebivalstva ter njihove imovine, za največji uspeh pa 
štejeta, da se v tej zahtevni akciji ni huje poškodoval nobeden od gasilcev. 

Delova osebnost leta je slovenski častni naziv in nagrada, ki ga od leta 1990 
tradicionalno v novoletnem času podeljuje časnik Delo osebnosti, ki je najbolj 
zaznamovala iztekajoče se leto. Sprva so osebnost izbirali samo bralci, pozneje 
uredniški kolegij (1999–2005), danes pa uredniški kolegij predlaga deset 
nominirancev, nakar osebnost leta izberejo bralci. Med letošnjimi nominiranci so še: 
astrofizičarka Maruša Bradač, podjetnik Ivo Boscarol, gorski reševalec Matjaž Šerkezi, 
zakonski par, ki je s hitro akcijo iz Kijeva evakuiral mlade glasbenike, Živa Ploj Peršuh 
in Tomo Peršuh, Nika Kovač, Inštitut 8. marec, gradbeni inženir Marjan Pipenbaher, 
skakalka Urša Bogataj, predsednik vlade Robert Golob in prva predsednica države 
Nataša Pirc Musar. 

Svoj glas Vendraminu in Močniku lahko oddate na Delovi spletni platformi do 2. 
januarja, ko bo uredništvo skupaj s prejetimi glasovi bralcev določilo zmagovalca. 
Ta bo postal 33. Delova osebnost leta. Razglasitev bo 12. januarja zvečer. (CN)₨

Stanko Močnik nominiran 
za Delovo osebnost leta 
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Dejavni v boju proti podnebnim 
spremembam    
Maja Nagode, CŠOD Cerkno

V CŠOD Cerkno že nestrpno pogledujemo proti 
smučarski sezoni, a smo medtem dejavni tudi na 
drugih področjih. 
V novembru smo aktivno sodelovali na 
mednarodni konferenci Gozd in podnebne 
spremembe, ki je potekala v Bohinju v 
organizaciji CŠOD. Domen Uršič je na 
konferenci predstavil izzive, s katerimi smo 
se soočali na Taborniškem Zletu 2022, ki 
je v poletnih mesecih potekal na smučišču 
Cerkno, in vodil okroglo mizo s strokovnjaki 
s področja podnebnih sprememb. Ključni 
poudarki glede spopadanja s podnebnimi 
spremembami so, da jih naslavljamo 
kot skupnost, da se o tej problematiki 
izobražujemo, da v iskanje rešitev 
vključujemo mlade in nevladne organizacije 
ter da aktivno naslavljamo vse izzive, ki 
nam jih klimatske spremembe prinašajo. 
Podnebne spremembe predstavljajo 
resno grožnjo življenju, kot ga poznamo 
danes, a hkrati se moramo zavedati, da 
ni še vse izgubljeno. Še vedno namreč 
lahko ublažimo podnebno krizo in se 
taki prihodnosti izognemo. Ob tem pa ne 
smemo pozabiti, da vsak posameznik nosi 

svoj del odgovornosti in da so spremembe 
življenjskega sloga, ki temelji na preveliki 
potrošnji, nujne.  
Na področju spopadanja s podnebnimi 
spremembami smo se v CŠOD Cerkno 
zavezali, da bomo aktivno pristopili in 
naredili največ, kar je v naši moči, da 
trajnosten način bivanja v naši ustanovi 
obiskovalci doživijo, ne le da o njem 
poslušajo v sklopu programov pouka na 
prostem, ki jih izvajamo. Nekaj smo s 
podporo projekta Podnebni cilji in vsebine v 
vzgoji in izobraževanju na tem področju že 
postorili. Zavestno smo se odločili, da bomo 
dotrajano pohištvo obnovili in ne bomo 
kupili novega. Naši obiskovalci lahko tako 
uživajo na prenovljenih sedalnih vrečah, 
kockah in foteljih. V naslednjih mesecih 
bomo s podobnimi aktivnostmi nadaljevali 
in se že veselimo novih pridobitev.
CŠOD kot pomembna organizacija s 
področja učenja na prostem v našem 
prostoru deluje že 30 let. Da bi počastili 

Domen Uršič (CŠOD Cerkno) med vodenjem okrogle mize na konferenci Gozd in podnebne spremembe. 
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ta jubilej, smo se zaposleni iz CŠOD 
Cerkno v začetku decembra udeležili 
slavnostne prireditve, ki je potekala v 
dvorani Konservatorija za glasbo in balet 
Ljubljana. Šola v naravi osnovnošolcem 
pogosto predstavlja najlepši čas šolanja in 
zato je pomembno, da z našimi aktivnostmi 
nadaljujemo tudi v prihodnje. Druženje 
z vrstniki, bivanje v urejenem in varnem 
okolju, stik z naravo, gibanje na prostem, 

dogodivščine, spoznavanje novih krajev in 
običajev – vse to že 7 let ustvarjamo tudi 
zaposleni v CŠOD Cerkno in veseli smo, 
da bomo tudi v prihodnje risali nasmehe 
na otroške obraze in otrokom iz celotne 
Slovenije pokazali, v kako lepih in zanimivih 
krajih živimo. ₨

Odličen odziv na novembrska 
dogodka LTO Laufar Cerkno    
LTO Laufar Cerkno 

V Večnamenskem centru Cerkno sta v drugi 
polovici novembra potekala dva dogodka, 
namenjena krepitvi komunikacijskih sposobnosti 
ter povezovanju lokalnih deležnikov. 
Spoznavali različne 
osebnostne tipe 
Na prvem je organizator, LTO Laufar 
Cerkno, v sodelovanju z Občino Cerkno, v 
goste povabil Sašo Einsiedler, ki nas je v 
preteklosti zabavala preko TV sprejemnikov, 
danes pa je uspešna podjetnica in 
avtorica dveh priročnikov s področja 
osebnostne rasti in komunikacije. Kot 
mednarodna licencirana trenerka persolog 
DISC je obiskovalcem predstavila, kako 
prepoznati različne osebnostne tipe in 
podala konkretne napotke za uspešno 
komuniciranje z njimi. Obiskovalci so tako 
izvedeli, kako lahko s poznavanjem svojih 
vedenjskih preferenc in odkrivanjem le-
teh pri sogovornikih svojo komunikacijo 

prilagodijo in dosežejo več razumevanja, 
sodelovanja, več vpogleda v drugega ter s 
tem večjo prepričljivost.

Na podjetniškem zajtrku o 
»oštarijah kot kodi«
Da je povezovanje ključ do uspeha, 
dokazujejo številne uspešne zgodbe, tudi v 
lokalnem okolju. Z namenom predstavitve 
primera dobre prakse sodelovanja med 
deležniki na Cerkljanskem ter vzpostavitvi 
morebitnih novih poslovnih vezi med 
udeleženci je tik pred vstopom v veseli 
december potekal Podjetniški zajtrk. 
Na dogodku so se predstavili nosilci 
inovativnega projekta z nazivom »Oštarije 
kot kodi« Martina Čuk, lastnica blagovne 

znamke Fina kava; 
Jože Podobnik, 
ustanovitelj in lastnik 
Pivovarne Zajc, in 
Marjan Krajnik, nosilec 
gostinske dejavnosti 
potujoče gostilnice 
Klatež. Vez med 
njimi, ki je prerasla v 
tesno sodelovanje, 
se je vzpostavila pred 
dobrim letom dni, ob 
ponovni zagotovitvi 
gostinske ponudbe na 
lokaciji Partizanske 
bolnice Franje. Kot 
rezultat njihovih 
kreativnih idej, mreženja 
in drznosti pa je nastal projekt »OŠTARIJE 
KOT KODI«, ki ob nedeljah v življenje obuja 
zaprte vaške gostilne na Cerkljanskem, ki 
so kljub zaprtju ohranile svojo nekdanjo 
podobo. Obiskovalci Podjetniškega zajtrka 
so z zanimanjem poslušali predstavitev 
tega inovativnega projekta. Dogodek 
se je zaključil v sproščenem vzdušju ob 

jutranjih prigrizkih s konstruktivno debato 
o obstoječih in potencialnih možnostih 
sodelovanja med udeleženci. ₨

Fo
to

: a
rh

iv
 L

TO
 L

au
fa

r C
er

kn
o 

Na podjetniškem zajtrku so se prisotni seznanili z več kot odličnim projektom 
Oštarije kot kodi. 
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Ana Hadalin in Marjan Kužel 

Cerkno sta postavila na plavalni 
zemljevid Slovenije 
Damjana Peternelj 

Plavalna zveza Slovenije je jeseni podelila 
priznanja za življenjsko delo na področju plavanja 
in priznanja za prispevek k plavalnemu športu. 
Priznanje za življenjsko delo sta prejela tudi Ana 
Hadalin in Marjan Kužel, in sicer za 35 let vodenja 
in delovanja v Plavalnem klubu Cerkno. 
Uspešno plavalno zgodbo, ki sta jo spisala 
v odročnem Cerknem, sta začenjala v 
devetdesetih letih. »Klub smo registrirali 
leta 1994, da so se otroci lahko udeleževali 
tekem,« pove Marjan, ki je bil med 
ustanovnimi člani. V mladosti, ki jo je 
preživel v rodnih Domžalah, je rad plaval, 
v Škofji Loki pa bil med ustanovitelji 
tamkajšnjega rokometnega kluba. Naredil 
je trenerski izpit. »V Cerknem so mi rekli, če 
si se ukvarjal z rokometom, se boš znal pa 
tudi s plavanjem,« v smehu strne spomine 
na začetke, ko se je pridružila tudi Ana, 
profesorica športne vzgoje v cerkljanski 
osnovni šoli. Začela sta s plavalnim 
opismenjevanjem najmlajših v šoli plavanja, 
v kateri so čez čas vpis morali omejiti, saj 
je bilo zanimanja res veliko, zato sta jo 
organizirala v dveh skupinah. Nadaljevala 
sta s športno šolo plavanja, v kateri so 
se že začeli kazati plavalci, primerni za 
tekmovalce. 

V šoli je lahko ob primernih pogojih, saj 
bazena pač nima vsak kraj, večji poudarek 
dala plavanju, zato je bila po plavalni 
pismenosti šola v vrhu, veliko je bil odvisno 
tudi od posluha vodstva šole. Malokateri 
otrok v Cerknem ni znal plavati. »Po letu 
1997 smo se udeleževali državnega 
prvenstva za nekategorizirane plavalce in 
naslov osvojili kar 7- ali 8-krat.« Priznata, 
da je, če je v kraju z osnovno šolo tudi klub, 
napredek v športu precej večji. Svojčas 
so bili klub z največ plavalci na število 

prebivalcev v občini. 

Dodatno sta se izobraževala na seminarjih 
in izboljševala tehnike. »Pa na tekmah 
opazuješ, kaj in kako drugi delajo,« pove 
Marjan. V smehu se spomni, da ni točno 
vedel, kako naj otrokom pokaže salto obrat. 
»Ravno eni Ljubljančani so bili na treningu in 
sem rekel enemu njihovih, naj jim pokaže. V 
momentu so tudi naši znali.« 

Povesta, da so bili z drugimi trenerji dobri 
prijatelji in da med njimi ni bilo ljubosumja, 
»fovšije« . 

Marjan prizna, da je treniral z bolj trdo in 
odločno roko, Ana pa je bila mnogokrat 
tudi v vlogi mame. »Vse sorte je, tudi solze, 
zgodijo se poškodbe,« prizna po vseh teh 
letih, ki jih je preživela z otroki na bazenu. 
»Spomnim se tudi, ko smo šli na priprave v 
Dolenjske Toplice, je bilo eno dekle z Mosta 
na Soči, mi je prst stegnilo čez pregrado 
postelje, da sem jo držala za roko in je lahko 
zaspalo …« 

V plavanju vzgojila več kot 500 
otrok 
»Treningov nisva vodila zaradi denarja, tudi 
po štiri ure sva bila popoldne na bazenu in 
meni je bilo kar težko, kadar nisem mogla  
iti, če sem bila bolna. V času Marjanove 
bolezni, ko je bil v bolnici, pa ni odpadel niti 
eden,« njun odnos pojasni Ana. »Pa s ciljem 
moraš na trening, koliko je treba narediti, ker 

drugače ni rezultatov.« 

Ob vprašanju, koliko otrok 
je »šlo skozi njune roke«, 
Ana za hip izgine. Čez 
čas se vrne z debelim 
fasciklom in albumom 
z vsemi objavami o 
dosežkih kluba. »Več kot 
500 jih je bilo gotovo. 
Letniki `78, `79, `80 so bili 
med prvimi, s katerimi 
sva začela sistematično 
delati … Zadnje generacije 
so bile pa letniki `97, `98, 
`99,« navede ob listanju 
po evidencah in številnih 
časopisnih člankih v 
upanju, da koga ne pozabi 
omeniti.  

Ob skromnih pogojih do 37 
naslovov državnih prvakov 
Pretirane reklame za plavanje nista delala, 
otroci so se priključevali spontano. Prišel je 
eden, naslednjič še njegov sošolec, prijatelj. 
Po 30 jih je bilo na petih, šestih progah, pred 
dvema letoma po 17 na dveh … 

»Eta nam je pomagala, Hotel Cerkno 
je sponzoriral polovično ceno karte, pa 
zasebniki … sam sem vozil otroke na tekme, 
dokler se je dalo,« pove Marjan. V Cerknem 
so se trudili, da so bili tečaji dostopni za 
vse. »Postavljali smo realne cene, v Ljubljani 
so bili znatno višji.« 

Kljub temu sta dosegla izjemne uspehe. V 
tem času sta z otroki osvojila 37 naslovov 
državnih prvakov. »Pri tem številu plavalcev 
in dosežkih smo bili kar uspešni, na teden 
smo imeli samo štiri treninge, najboljši klubi 
so trenirali pa po sedemkrat! Očitno smo 
nekaj delali prav, saj lahko s prepogostimi 
treningi otroka tudi preveč zasičiš. V vsaki 
generaciji je bil pa kakšen, ki je izstopal,« 
doda Ana in v spomin prikliče prigodo, ko 
se jim je naslov izmuznil za las. »Na 400 
kravl je naša plavalka Taja vodila, a se je 
ustavila na 350 metrih, ker je mislila, da je 
že končala … pa je šel naslov državnega 

prvaka. Plavala je naprej in bila vseeno 
tretja, tako dobra je bila.« 

Marjan za svoj največji uspeh šteje državni 
rekord na 50 metrov delfin Miha Kovača 
v Ravnah na Koroškem. »Miha, ki je bil 
kasneje povabljen tudi v reprezentanco, je 
podrl 19 let star rekord. Nanj sem računal, 
da bi lahko šel naprej na olimpijado 
v London, a se je odločil prenehati s 
plavanjem,« pove Marjan in doda, da so 
sicer kar nekaj plavalcev iz Cerknega 
povabili tudi na testiranje v reprezentanco.  

Kot zlato ali najuspešnejše obdobje 
izpostavita leta od 2004 pa vse tja do 
leta 2014. Za Mihom je prišla Anja Sedej, 
ki je šla potem plavat v Triglav, pa Žan 
Mavrič, ki je šel k Delfinu v Ljubljano in je 
osvojil kolajno kot kadet, pa Petra Klasič, 
Vanda Podobnik, Tamara Obid … Potem 
je bilo nekaj premora, nato so prišli Taja 
Primožič, Jonas in Janja Lapanje, Janž 
Magajne, Zala, Tjaša in Klara Močnik… 
»Vseh, da bi jih naštevala, je preveč, da bi 
bili poimensko imenovani, vendar so prav 
vsi dodali uspešen kamenček k uspešnosti 
kluba. Danes so vsi uspešni na svojem 
področju. Najbolj fino se mi je zdelo, da so 
se med seboj tako dobro razumeli,« pove 
Ana, četudi so prihajali tako iz Cerknega 

Več kot 30 let imata skrbno zabeležnih v fasciklih in albumih. 

Ana Hadalin in Marjan Kužel s priznanjema za življenjsko delo na področju plavanja 
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zahvaljujemo.
Cerkljanski muzej, 
enota Mestnega 
muzeja Idrija, ki 
bo naslednje leto 
praznoval 45-letnico 
svojega delovanja, 
je tesno povezan z 
matičnim muzejem 
v Idriji. Čeprav 
delujemo na različnih 
lokacijah, se naše 
zbirke, razstavne, 
pedagoške in druge 
dejavnosti močno 
prepletajo. O tem se 
boste lahko prepričali 
tudi v publikaciji 
in programu, ki 
ga pripravljamo za 
prihodnje jubilejno 
leto. Mestni muzej 
Idrija bo namreč 
21. januarja 2023 
praznoval 70-letnico 
svojega obstoja. V 
zadnjih 27 letih ga je 
z veliko posluha za 
ohranjanje vsakovrstne 
dediščine na Idrijsko-
Cerkljanskem, ne zgolj 
premične, ki je sicer v 
pristojnosti muzejev, 
vodila Ivana Leskovec. 
Tudi njej gre zahvala 
za veliko opravljeno 
delo. Marca letos jo 
je na direktorskem mestu nasledil dr. 
Miha Kosmač. Prepričani smo, da bo pod 
njegovim vodstvom muzej uspešno razvijal 
svoje poslanstvo, to je skrb za dediščino, 
za njeno ohranjanje in prezentacijo, in da 
bo Cerkljanski muzej prostor, kamor se 

Kultura

Cerkljanski muzej 
v letu 2022
Milojka Magajne 

V Cerkljanskem muzeju smo v letošnjem letu uspeli realizirati praktično vse 
zastavljene projekte. Tako kot lani bomo tudi letos realizirali sedem občasnih 
razstav, zadnjo v času božično-novoletnih praznikov. 
S potujočo razstavo Partizanska bolnica 
Franja – skriti dragulj Evrope smo gostovali 
v OŠ Gradec v Litiji in v Parku vojaške 
zgodovine v Pivki, kjer si jo je ogledalo več 
kot 10.000 obiskovalcev. Pripravili smo tudi 
dve delavnici za otroke. Poleg muzejskih 
in galerijskih listov, ki spremljajo večino 
razstav, smo pripravili tudi dopolnjeno izdajo 
zgibanke o cerkljanski laufariji v slovenskem 
in angleškem jeziku in v skupni nakladi 
8.000 kosov. 
Poleg razstav smo na vseh muzejskih 
lokacijah organizirali tudi več dnevov odprtih 
vrat. Na Bevkovi domačiji je že tradicionalno 
potekal tretjo nedeljo v septembru v 
okviru Bevkovih dnevov, ki smo jih letos 
obogatili z doživljajskim programom. V 
poletnih mesecih so bila obiskovalcem 
Partizanske bolnice Franja na voljo javna 
vodstva, na katerih smo zabeležili zelo lep 
obisk, v povprečju 20 oseb na vodenje. 
Z letošnjim obiskom smo tudi sicer 
zadovoljni, še posebej v Cerkljanskem 
muzeju in v Partizanski bolnici Franja. 
Slednjo je obiskalo skoraj 24.000 ljudi. 
Franja je naš dragulj, ki ga znova odkrivajo 
gostje z vsega sveta, njihov delež (27 %) v 
primerjavi z domačimi se približuje tistemu 
pred epidemijo. Trudimo se, da sledimo 
aktivnostim, ki smo jih načrtovali v projektu 
za Znak evropske dediščine, ki ga Franja 
nosi od leta 2015. V mesecu juniju smo se 
udeležili letnega srečanja predstavnikov 
nosilcev znaka, ki je potekalo v Bruslju. 
Namen znaka je prispevati h krepitvi 
pripadnosti skupnemu kulturnemu območju, 
k spodbujanju medkulturnega dialoga in 
vzajemnega razumevanja ter povečanju 
prepoznavnosti skupne kulturne dediščine, 
še zlasti med mladimi. Iz tega razloga smo 
vsem mladim udeležencem vseslovenskega 
tabora za tabornike in tabornice, stare med 
14 in 16 let, ki je v začetku avgusta potekal 
na Črnem vrhu nad Cerknim, omogočili 
brezplačen ogled Partizanske bolnice Franja 
ob razlagi naših vodnikov. Udeležence, ki 
so bili v Franji večinoma prvič, je spomenik 
s svojim poslanstvom navdušil. Naslednje 
leto bo minilo 80 let od ustanovitve Bolnice 
Franja, kar bomo med drugim obeležili z 
izdajo novega zbornika. V letošnjem letu 
smo oblikovali uredniški odbor, pripravili 
vsebinsko zasnovo in se z zunanjimi 
sodelavci dogovorili za pisanje člankov.  
Na področju muzejske dokumentacije smo 
letos izvedli inventuro knjižničnega gradiva 
in zgodovinske zbirke. 
Večino sredstev, približno 9.000 evrov, 
za razstavno dejavnost smo zagotovili 
sami, od tega je Občina Cerkno prispevala 
1.500 evrov. Naših programov ne bi bilo 
brez posameznikov, ki nam pomagajo 
pri vzdrževanju in vodniški službi ter ne 
brez društev, s katerimi redno sodelujemo 
pri pripravi razstav, zato se jim iskreno 
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Posnetek s stalne razstave Cerkljanska skozi stoletja
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Cerkljanski muzej bo prihodnje leto praznoval 45 let. 

in okolice kot tudi iz Idrije, Mosta na Soči, 
Tolmina, Gorenjske ...  

»Rasla sva skupaj z njimi, marsikateri je 
tudi preko plavanja spoznal druge kraje in 
življenje. Šli smo v Zadar, spoprijateljili smo 
se s plavalci, ki so v Cerkno prihajali na 
priprave. Peljali smo se s trolo in otrokom 
se je to zdelo še pa še smešno, ker jih je 
premetavalo sem ter tja,« pove Ana. »Včasih 
so se punce samo usedle v avto, pa je že bil 
smeh.«

»Z otroki ostajaš mlad« 
Vestnost, disciplino, vztrajnost sta prenesla 
na številne generacije otrok, ki jim je bil 
cerkljanski bazen drugi dom. »Če jih nimajo, 
tudi trenirati ne morejo, tako presegajo 
meje, vzdržljivost,« pravi Marjan. 

Kaj jima je ta čas dal, ju vprašam. »Z otroki 
nenehno ostajaš mlad, nimaš se časa 
postarati,« strne Marjan, ki je s treningi 
zaključil leta 2015 zaradi bolezni. »Z otroki 
se nenehno učiš, moraš biti tudi malo 
otročji, ni počitka. Tudi kadar smo šli na 
priprave, sem pripravila dodatni program, 
reševali smo kvize, se šli razne igre,« doda 
Ana in pove, da so ji napovedovali, da bo 
vztrajala le, dokler njen sin (Rok Kužel, 
danes uveljavljen radijski voditelj) ne bo 
nehal trenirati. »Rok je treniral vrsto let, za 
vse je bil največkrat kriv, saj najlaže okriviš 
svojega otroka. Pa ni prav. Trenirati je nehal 
zaradi poškodbe v drugem ali tretjem letniku 
gimnazije. Pa je bil odličen 'prsaš', eden 
prvih, ki se je na šprinterskem prvenstvu 
uvrstil v finale.«

Obrnilo se je drugače in Ana je vztrajala 
precej dlje. »Ko je prišel koronavirus, se je 
bazen zaprl, udeležili smo se državnega 
prvenstva, a smo trenirali le tri mesece. 
Generacija je bila uspešna, a kaj ko ni bilo 
pogojev za trening. Po taki prekinitvi rabiš 
precej truda, da spet zaženeš kolesje,« 
ostaja realna. 

Danes je klub v mirovanju. Marjan ocenjuje, 
da ga verjetno kmalu ne bo več, a da sta 
oba pripravljena pomagati. »Začeti bi 
bilo treba s šolo plavanja in naprej. Da 
prideš do kakšnega tekmovalca, moraš 
imeti srečo, preteče najmanj 4 leta. Eni 
potrebujejo manj, drugi več časa. Tisti, ki 
se morajo bolj truditi, so pa običajno tudi 
bolj uspešni,« je prepričana Ana, ki po 
premisleku doda še: »Meni ni vseeno za 
ta klub, za te otroke. Učitelj športne vzgoje 
bi s šolskim plavanjem najlaže začel, a bi 
moral dejavnost primerno spodbuditi tudi 
ravnatelj.« 

Čeprav sta oba upokojena, sta še vedno 
predana športu. Ana prizna, da zadnjih 
10 let rada teče, konkurenčnost vsako 
leto preverja na 10-kilometrski progi 
Ljubljanskega maratona. Po televiziji rada 
pogleda različne športe. Marjan se po 
bolezni rad odpravi na sprehode, pravi, da 
telo ne zmore več toliko, tudi Ana prizna, 
da mu rada dela družbo, če le lahko. Ko 
srečujeta nekdanje plavalce, pa spomini kar 
sami privrejo na plano, saj v vseh teh letih 
nista bila le trenerja, ampak mnogo več: 
menedžerja, organizatorja, šoferja, včasih 
tudi nadomestna starša … »Sprašujeva se, 
kaj bi se zgodilo, če bi vsa ta leta dala stran? 
Kaj bi delala? Kam bi vložila ves ta čas?« 
skomigne Ana. Na odgovor ni treba dolgo 
čakati. »Kaj bi se že našlo,« reče. 

Zagotovo. A Cerkno ne bi bilo isto, kot je, če 
v tem času ne bi spisala izjemne plavalne 
zgodbe. ₨

boste z veseljem vračali. Lepo vabljeni, da 
nas obiščete že v času božično-novoletnih 
praznikov, ko bo ponovno na ogled razstava 
cerkljanskih rokodelcev. Želimo vam srečno 
in uspešno novo leto. ₨

Vabljeni v Bevkov bralni klub 
S sezono novih srečanj je začel Bevkov bralni 
klub, ki se redno zbira v Bevkovi knjižnici 
v Cerknem. Klub je zaživel lansko leto, 
na srečanjih se enkrat na mesec zbiramo 
najbolj strastni ljubitelji branja. Rdeča nit 
vsakega večera je določena tema, za katero 
se dogovorimo vnaprej in se potem o njej 
pogovarjamo in razpravljamo (vsaka tema je 
seveda tesno povezana z branjem). Srečanja 
potekajo v neformalnem, zelo sproščenem 
vzdušju. Nemara vas je med vami veliko, 
ki radi berete in ki se radi o prebranem tudi 
pogovarjate, mogoče imate na zalogi tudi 
kake zanimive knjižne predloge? Zakaj ne 
bi tega delili tudi z drugimi? Vabljeni, da se 
nam kadarkoli pridružite, mogoče že sedaj, 
ko dolgi zimski večeri dopuščajo več časa za 
branje. (Sandro Oblak) ₨ Fo
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Glavni namen certifikata je izboljšanje družbeno 
odgovornega upravljanja podjetij v odnosu do zaposlenih in 
drugih deležnikov. Vodstvo doma se je zavezalo družbeni 
odgovornosti na najvišji upraviteljski ravni v podjetju, 
hkrati pa povabilo vse zaposlene, da aktivno sodelujejo pri 
ustvarjanju in izvedbi dejavnosti družbeno odgovornega 
podjetja.
Certifikat ponuja več različnih ukrepov, ki našemu domu 
nudijo priložnost za izboljšanje na področju varnosti 
in zdravja na delovnem mestu, medgeneracijskega 
sodelovanja in pri vsebinah, kot so etično vodenje in 
nediskriminacija na delovnem mestu. Poleg tega nas 
ukrepi spodbujajo tudi k večjemu prizadevanju za 
zmanjševanje negativnega vpliva našega delovanja na 
okolje in k povečevanju naše odgovornosti do družbenega 
in naravnega okolja. 
Naš prenovljeni slogan »Skupaj klekljamo lepšo starost« 
skupnosti sporoča, da je eden naših najpomembnejših 
ciljev poskrbeti za zadovoljstvo naših uporabnikov. Drugi, 
enako pomemben cilj je zadovoljstvo naših zaposlenih. V 
obdobju pridobivanja certifikata DOD smo prejeli potrditev, 
da smo na pravi poti, saj smo večino aktivnosti, ki so pogoj 
za pridobitev certifikata, izvajali že pred tem. Dejavnosti, 
ki smo jih že pred odločitvijo za pridobivanje certifikata 

Skupaj klekljamo lepšo starost
Nina Bevk in Polona Leskovar Jereb

Septembra 2022 je Dom upokojencev Idrija prejel certifikat Družbeno 
odgovoren delodajalec (DOD), ki temelji na smernicah mednarodnega 
standarda za družbeno odgovornost ISO 260000. 

V decembru so vrata Centra za obiskovalce 
Geoparka Idrija široko odprta. Razstavo 
Zapisano v kamninah si lahko ogledate 
brezplačno, sami ali z avdio vodičem 
»Sprehod s Scopolijem«, otroci in otroci po 
srcu se lahko po razstavi preizkusite tudi v 
iskanju skritega zaklada. 

Od 19. do 31. decembra se po Idriji 
lahko sprehodite na prav poseben 
način. Aplikacija TeachOUT vas bo 
popeljala po poti idrijskih zgodb in 
legend o Perkmandlcu, Škafarju, 
Emiliji, Melhiorci, Scopoliju in o odkritju 
bogate živosrebrove rude. Trud ne bo 
zaman. Vsi, ki se boste med 19. in 
31. decembrom sprehodili po tej poti, 
nam lahko na info@geopark-idrija.si 
sporočite ime igralca ali ekipe, ki ste jo 
vpisali v aplikacijo, ter datum vašega 
sprehoda in uvrščeni boste v žreb za 
praktične nagrade Geoparka Idrija.
Od 27. do 30. decembra med 11. in 15. 
uro bodo v centru za obiskovalce za 
otroke na voljo še različne novoletne 
delavnice z ekološko noto. Medtem ko 
bodo otroci ustvarjali, si lahko starši in 
stari starši ogledate razstavo in tako 
preživite malo drugačen dan.
Center za obiskovalce je odprt v času 
odprtosti Turistično-informacijskega 
centra Idrija, kjer lahko dobite dodatne 
informacije, več o dogodkih pa si lahko 
preberete tudi na: 
www.geopark-idrija.si/veseli-
december-v-geoparku-idrija/. ₨

Pošteno smo že zakorakali v veseli december, 
ampak najpomembnejši praznični in počitniški 
dnevi so še pred nami. Veselilo nas bo, če se bomo 
srečali v Geoparku Idrija.

vključevali v svoje delo, smo s pridobitvijo certifikata še 
dodatno osmislili, hkrati pa se zavezali k uresničitvi novih 
dejavnosti, ki bodo v naše delo vključevale tako skrb za 
družbo kot tudi za okolje. 
Ponosni smo na svoje korake in pohvalimo se lahko s 
pestro paleto dejavnosti, ki smo jih že opravljali in jih 
še izvajamo tako na področju družbene odgovornosti 
do zaposlenih kot tudi do drugih deležnikov in okolja. 
Vse te vidike zajema tudi naš nov etični kodeks, pri 
izdelavi katerega smo s svojim prispevkom sodelovali 
vsi zaposleni. V kodeksu so opredeljeni naše poslanstvo, 
naša vizija in naše vrednote, poleg tega pa tudi smernice 
za vedenje do sodelavcev, stanovalcev in svojcev. Z novim 
etičnim kodeksom naš kolektiv in s tem naš dom postaja 
vse prijetnejša skupnost ljudi, ki čutijo odgovornost do 
sočloveka, bi pa za uresničitev ciljev in želja z veseljem 
medse sprejeli tudi nove zaposlene in jim ponudili možnost, 
da gradijo prijazno delovno in bivalno okolje skupaj z nami.
Pridobitev certifikata in sprejetje etičnega kodeksa sta 
dogodka, ki sta vredna praznovanja, zato smo konec 
novembra za vse zaposlene v Domu upokojencev Idrija 
pripravili prireditev s koncertom Etno bande Poseben 
gušt. Vodstvo doma se je ob tej priložnosti zahvalilo vsem 
zaposlenim za prispevek pri ustvarjanju etičnega kodeksa 

ter hkrati za vsakodnevno prizadevanje za delovanje v 
skladu z njim. Kot kolektiv pa nismo bili deležni le pohval 
direktorice, ampak smo se v tem večeru izkazali tudi kot 
izjemna publika z odličnim poznavanjem repertoarja Iztoka 
Mlakarja. Člani Etno bande Poseben gušt so nas popeljali 
skozi raznoliko Mlakarjevo poezijo in nas navdušili z vsako 
skladbo posebej, njihove melodije in spomin na prijetno 
druženje pa so nas spremljali še naslednjih nekaj dni.

Tako smo v Domu upokojencev Idrija začeli praznični 
december. Ta nas spodbuja k praznovanju dobrih korakov, ki 
smo jih skupaj naredili v iztekajočem se letu, hkrati pa nas 
navdaja s pričakovanjem novih, ki jih bomo skupaj načrtovali 
in naredili v letu, ki je že tik pred nami. ₨

Veseli december v Geoparku Idrija 
Mojca Gorjup Kavčič, Maša Čibej, Zavod za turizem Idrija

Spoštovane 
bralke, dragi 
bralci!

V naslednjem letu bodo izšle 
štiri številke: predvidoma 
v marcu, juniju, oktobru 
in decembru. Vaše 
prispevke lahko pošljete na             
info@cerkljanskenovice.
si. Na ta elektronski naslov 
lahko pošljite tudi sporočilo, 
če bi želeli biti obveščeni o 
predvidenih datumih izzidov. 

Iz uredništva Cerkljanskih 
novic se vam zahvaljujemo 
za zaupanje in želimo 
prijetno branje ter vse dobro 
tudi v letu 2023! Naj bo 
zdravo, srečno in uspešno! 
(CN) 

Na sprehod po Idriji v Geoparku Idrija vabijo z aplikacijo TeachOUT. 
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To dokazuje dejstvo, da smo v letošnjem 
letu do danes gostili več kot 220 otrok 
in opravili okrog 135 prostovoljnih ur. 
Zadnja velika akcija pa nas še čaka konec 
decembra. Posebno nas veseli zaupanje 
staršev, ki velikokrat tudi sodelujejo na naših 
aktivnostih. Na Četrtkih pod dežnikom, ki 
jih pripravljamo v juliju, se je vedno zbralo 
več kot 30 otrok. Sodelovali smo z Darjo 
Vrana, Knjižnico Cerkno, Hotelom Cerkno, 
Čarodejem Antoniom. Organizirali smo 
tudi dva izleta. V juniju smo se podali na 
Pot močvirskih škratov po Ljubljanskem 
barju, novembra pa v Lutkovno gledališče 
Ljubljana. Avtobusi so bili polni kot 

Društvo prijateljev mladine 
Cerkno z vami že sedem let   
Alenka Lahajnar, DPM Cerkno

Društvo je bilo ustanovljeno v devetdesetih letih, 
nato je sledil kar dolg premor. Ponovno smo 
ga oživeli leta 2015 in mogoče je ta številka 7 
pravljična tudi za nas. Ljudje so nas spoznali, starši 
nam zaupajo, otroci so radi z nami. 

ponavadi. Obiskali smo tudi laufarje, 
obeležili Teden otroka, imeli jesensko in 
pomladno delavnico.

Zbirali smo tudi Božičkove škatle. Preko 
projekta ZPMS Poštar Pavli smo nekaj 
družinam in posameznikom razdelili šolske 
potrebščine (nekaj jih je še na zalogi – če 
jih potrebujete, pokličite), dvema družinama 
smo z namensko donacijo ZPMS kupili 
knjige, delovne zvezke. Podelili smo tudi 
štiri nove šolske torbe. Ob tem želimo 
poudariti, da bi si želeli večjega odziva na 
naše objave, ko ponujamo pomoč. Vse 
naše aktivnosti objavljamo tudi na našem 

S Cerklankami in skupno pesmijo 
pričarajmo vzdušje iztekajočega se 
leta 2022
V vrtincu iztekajočih 
se dni leta 2022 vas 
pevke ženskega 
pevskega zbora 
Cerklanke v torek, 27. 
decembra, prijazno 
vabijo v svojo družbo. 
Razigrane in domislic 
polne pevke so se 
odločile, da letošnje 
leto zaokrožijo 
na prav poseben 
način.  Namesto 
že tradicionalnega 
decembrskega 
koncerta bodo 
svoj nastop tokrat 
sooblikovale z vsemi, 
ki radi zapojete znane in priljubljene melodije. Vse, kar rabite, so prosti čas, dobra volja, 
ljubezen do petja, želja po druženju na malce drugačen način in … mobilni telefon, iz 
katerega bomo izbrskali tudi kakšno že malce pozabljeno besedilo. Dobrodošli ste vsi, 
ne glede na to, koliko ste stari – fantje, dekleta, možje in žene, dedki in babice, predvsem 
pa vsi mladi po srcu … pomembno je le, da nam bo skupno eno: da se na ta večer v 
prazničnem tednu povežemo vsi, ki nam pesem pomlajuje dušo. Pevke ženskega pevskega 
zbora Cerklanke vas torej prijazno vabijo 27. decembra ob 18. uri na Glavni trg v Cerknem 
pod praznično okrašeno jelko, ki bo na ta dan ob lepih melodijah zažarela v še prav 
posebnih barvah. Lepo nam bo. (Valerija Močnik) ₨
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Cerklanke med javno vajo. V decembru vas znova vabijo, da se jim pridružite 
na prostem. 

Pri zahvalah ne smemo pozabiti na našo Manco, ki nam za vsako 
dejavnost naredi čudovite plakate. Nekaj staršev pa nam je ponudilo 
tudi svojo pomoč pri izvedbi naših dejavnosti.
Da so vse naše dejavnosti brezplačne, se moramo zahvaliti našim 
donatorjem – ETI Cerkno, ge. Razpet, ge. Grum Štucin, g. Drolcu ter g. 
Selaku. Za naše priponke in magnetke s Pepijem pa poskrbi Značko, 
Luka Kalan, s. p., ki vedno doda še komad ali dva več. Hvala vsem!

Facebook profilu. Imamo pa eno željo – da 
bi starši večkrat komentirali naše objave. 
Tudi kritike so dobrodošle.
Iz srca do srca je naša že tretja akcija 
obdarovanja starejših občanov. Letos jo 
bomo izvedli malo drugače. 21. decembra 
bomo zbirali domače piškote, ki bodo 
napolnili darilno vrečko. Dodali bomo 

voščila s pravo čipko in voščilom, ki ga bodo 
napisali otroci sami. Pri tem nam bodo 
pomagali taborniki RAJ Cerkno, Društvo 
upokojencev Cerkno, Pomoč na domu za 
Cerkljansko, Društvo Marjetica Cerkno in Eta 
Cerkno. Piškote bomo zbirali  v DU Cerkno 
od 9. do 12. ure in v VCC od 14. do 17. ure. 
₨



14 Iz OŠ Cerkno 

Ustvarjamo prednovoletno vzdušje
Lučke že svetijo na ulicah, bleščice se 
lesketajo na okraskih, diši po cimetu, na radiu 
pa se vrtijo znane melodije. Prazniki so že 
skoraj tu. Čakamo le še nekaj snega, ki bi 
pričaral pravo zimsko razpoloženje. Da bi bili 
novoletni prazniki še lepši, smo v četrtek, 8. 
decembra 2022, za učence predmetne stopnje 
izvedli prednovoletne delavnice. Učenci so 
ustvarjali najrazličnejše novoletne motive, 
okraske, po šoli se je širil tudi prijeten vonj 
po piškotih. Kot že vrsto let, bomo tudi letos 
skupaj z rokodelskim društvom Driklc nekaj 
izdelkov razstavili tudi na tradicionalni božični 
razstavi. Ta bo v Cerkljanskem muzeju na 
ogled od četrtka, 22. decembra, do nedelje, 15. 
januarja 2023. Vljudno vabljeni k ogledu.₨

Zaprosilo za namenitev dela dohodnine 
šolskemu skladu OŠ Cerkno
25. novembra  je bil v Uradnem 
listu 146/2022 objavljen Sklep 
o dopolnitvah Sklepa o določitvi 
upravičencev do donacij za leto 
2022. Med te je bila na podlagi 
naše vloge uvrščena tudi 
Osnovna šola Cerkno. 
Obveščamo vas, da je 
odslej mogoče nameniti 
del dohodnine tudi našemu 
šolskemu skladu. V skladu z 
zakonodajo lahko šolskemu 
skladu OŠ Cerkno (v okviru 
katerega deluje sklad vrtca) 
namenite največ 0,3 % dohodnine. Obrazec za namenitev dela dohodnine lahko oddate 
elektronsko preko storitev elektronskega poslovanja FURS eDavki ter osebno ali po pošti pri 
pristojnem finančnem uradu. Davčna številka OŠ CERKNO je 44292180.
Za vaš prispevek se vam iskreno zahvaljujemo. ₨

Slovenski tradicionalni zajtrk 2022
Tudi letos smo na naši šoli 
obeležili dan slovenske hrane. 
Potrudili smo se, da smo za 
zajtrk otrokom ponudili živila, 
ki so bila pridelana pri lokalnih 
kmetih. Prostor pod jedilnico smo 
skupaj s petimi in šestimi razredi 
okrasili s plakati in zanimivimi 
dejstvi o tradicionalnem zajtrku 
in vse to predstavili učencem 
razredne stopnje. Z učenci petih 
razredov smo spekli medenjake iz 
lokalnega medu in masla. ₨

Del dohodnine je odslej mogoče nameniti tudi šolskemu skladu. 

Fo
to

: a
rh

iv
 O

Š 
C

er
kn

o
Fo

to
: a

rh
iv

 O
Š 

C
er

kn
o

Učenci predmetne stopnje so uživali na 
prednovoletnih delavnicah. 

Glasbeni december 
Po dolgem času nam je 
letošnji veseli december 
znova naklonjen, zato 
je  dogajanje v najbolj 
prazničnem mesecu na 
Glasbeni šoli Idrija in tudi 
Podružnični glasbeni šoli 
Cerkno zopet pestro. 
Učenci so skupaj z 
mentorji 8. decembra 
pripravili Decembrski 
koncert, na katerem sta 
poleg solistov in komornih 
skupin zaigrala tudi šolski 
pihalni in godalni orkester. 
Repertoar skladb je bil 
barvit – od klasike do popa 
in plesne glasbe, božični 
napevi pa so še dodatno 
poskrbeli za prijetno, 
čeprav kar malo preglasno 
vzdušje v polni dvorani. 
Poleg Decembrskega 
koncerta smo v 
Miklavževem tednu za 
učence 2. triade osnovne 
šole občin Cerkno in Idrija 
pripravili tudi Vesele note 
z naslovom Od piščali do 
orkestra. V komentiranem 
nastopu smo spoznavali 
najstarejše glasbene 
instrumente ter nastanek 
in samo zasedbo v 
pihalnem orkestru.  
Aktiv za klavir z učenci Glasbene šole Idrija 
je za učence 1. triade in vrtčevske otroke 
obeh občin v okviru Veselih not pripravil 

glasbeni pravljici Labodje jezero in Hrestač, 
s katero so razveselili tudi stanovalce Doma 
upokojencev Idrija. (Teja Ličar Močnik) ₨
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Na decembrskem koncertu je zaigral tudi šolski pihalni orkester. 

Otroci so z glasbeno pravljico gostovali v Domu upokojencev Idrija. 

Obisk podjetja Marmor Hotavlje
Jesenski čas v devetem 
razredu vsako leto namenimo 
spoznavanju različnih 
poklicev ter srednjih šol. 
S tem namenom smo 
se devetošolci in nekaj 
osmošolcev v četrtek, 24. 
11. 2022, odpravili na obisk 
v podjetje Marmor Hotavlje, 
kjer so nas zelo prijazno 
sprejeli. Ga. Selak nam je 
predstavila podjetje v vseh 
pogledih, od zgodovine, 
proizvodov, organiziranosti 
in najpomembneje, prav 
vsakega od poklicev, ki jih 
zaposlujejo v podjetju. Po 
uvodni predstavitvi smo si 
razdeljeni v tri skupine ogledali še posamezne delavnice ter pisarne in na ta način spoznali, 
kako vse skupaj poteka – od naročila stranke, načrtovanja, nabave materiala, izdelave, 
dostave do montaže izdelka. Seznanili smo se tudi z možnostmi štipendiranja, vajeništva, 
izvajanja prakse in tudi možnostmi za zaposlitev. Podjetju Marmor Hotavlje se lepo 
zahvaljujemo za povabilo in nazoren prikaz posameznih poklicev, še posebej hvaležni pa 
smo za pokritje stroškov našega prevoza. ₨

Tudi naši prispevki bogatijo svetovni 
splet
Spletna stran naše šole je pomemben 
informacijski kanal, preko katerega 
obveščamo učence, starše in širšo 
skupnost o aktivnostih, ki se odvijajo 
na naši šoli in v vrtcu. Na globalnem 
omrežju smo z našo spletno stranjo 
prisotni že dobrih 18 let. Ta se je skozi 
leta spreminjala, posodabljala in sledila 
tehničnemu razvoju spletnega okolja. 
Če smo leta 2004 pričeli z objavo bolj 
preprostih novic, so ta skozi leta postajala, 
tako vsebinsko kot tudi oblikovno, 
tehnično, vse zahtevnejša. Od leta 
2004 do 6. decembra 2022 smo v svet 
poslali 3.462 novic, kar je v povprečju 
192 na šolsko leto oz. 1 novica na 
šolski dan. Težko bi sicer ocenili, koliko 
obiskovalcev je prebiralo naše novice, 
saj v preteklosti statistični mehanizmi še niso bili tako dobro razviti. Od leta 2019 dalje, 
ko je bila pod mentorstvom učiteljice Irene Zajc in zunanjega sodelavca Braneta Breliha 
na splet postavljenja prenovljena spletna stran, pa je tudi ta podatek lažje merljiv. Dnevno 
spletno stran šole in vrtca obišče nekaj več kot 300 obiskovalcev. Spletno okolje doživlja 
izjemen razvoj, številne novosti postajajo tudi sestavni del vzgojno-izobraževalnega dela. 
Pomemben del, ki mu na naši šoli namenjamo veliko pozornosti, pa je tudi preventiva, 
saj spletno okolje s svojimi socialnimi medmrežji in drugimi storitvami ne ponuja zgolj 
pozitivnih učinkov, ampak tudi marsikatero nevarnost. Na tem področju se morajo učenci, 
učitelji, kakor tudi starši vseskozi izobraževati. Na naši šolski strani smo uvedli tudi manjšo 
novost oz. popestritev. Kaj to je, pa preverite in prisluhnite na naši šolski strani.₨

Konec novembra so se osmošolci in devetošolci odpravili na obisk v 
podjetje Marmor Hotavlje.
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15Sožitje generacij

Ovčjereja je na Slovenskem ena starejših 
živinorejskih panog. Na Idrijskem in 
Cerkljanskem je bila v preteklosti prisotna 
v manjši meri in namenjena samooskrbi. 
Ovce so gojili sočasno z govejo živino. 
Po podatkih Simona Rutarja (Zgodovina 
Tolminskega, 1882) so na Cerkljanskem 
leta 1870 redili 4.156 ovac in 548 koz. 
Za primerjavo so istega leta imeli na 
Tolminskem 12.896 ovac in 3.571 koz, na 
Bovškem pa 10.495 ovac in 6.013 koz. 
Manjši kmetje so raje redili koze kot ovce, 
saj so bile koristnejše. Pomulile so vse 
robidovje in grmičevje, da so bili tudi strmi, 
težje dostopni obronki čisti. Ovce so redili 
za pridelavo mleka in volne. Danes na 
Idrijsko-Cerkljanskem gojijo okrog 2.500 
ovac.
V Sloveniji vzrejajo pasme za proizvodnjo 
mleka in mesa, volna je žal stranski 
proizvod v reji ovc. Je pa volna ekološko, 

Vabijo na razstavo Poklon volni 
ICRA, d. o. o., Idrija

V Razstavišču Nikolaja Pirnata na gradu 
Gewerkenegg so 3. decembra odprli razstavo 
Poklon volni, ki bo na ogled do 30. januarja 
prihodnje leto. 

trajnostno, biorazgradljivo in energetsko 
učinkovito naravno živalsko vlakno z 
visoko uporabno vrednostjo. Slovenija 
po količini pridelane volne ne spada med 
pomembnejše pridelovalke: njena letna 
pridelava volne je 155 ton, pri čemer je 
ocenjena prireja volne na slovensko ovco 
1,4 kg.
Z razstavo Poklon volni – obdelava volne 
in njena uporaba v rokodelstvu so javnosti 
predstavljeni proizvodni procesi, oprema, 
orodje in ljudje, ki se z ovčjerejo na Idrijskem 
in Cerkljanskem ukvarjajo, predvsem pa 
bogata dediščina, vezana na obdelavo 
in uporabo ovčje volne. Z ohranjanjem 
ustnega izročila, znanj, veščin in spretnosti 
ter prenašanjem teh iz roda v rod so se 
ohranjale veščine, kot so pletilstvo, tkalstvo, 
polstenje volne in druge.
Današnje rokodelke so nosilke 
tradicionalnega znanja in njegove 

prenašalke na mlajše 
rodove, obenem pa 
umetnice in ustvarjalke, 
ki bogatijo dediščino 
in jo delajo uporabno v 
sodobnem času. Znanja, 
ki jih imajo, in spretnosti, 
ki jih obvladujejo, so del 
zgodovinskega spomina 
družinskih, sosedskih 
in vaških skupnosti, so 
spregledan, a ne pozabljen 
del naše nesnovne 
kulturne dediščine. Skupaj 
s predmetno stvarnostjo 

Sodelavci v projektu: Društvo rejcev drobnice Idrija - Cerkno, Rokodelska 
sekcija Društva rejcev drobnice Idrija - Cerkno, Idrijsko-Cerkljanska 
razvojna agencija   
Organizacija razstave: Ivana Leskovec, Mestni muzej Idrija
Avtorica razstave: Tina Zadnik

»Vstani in sveti!«
Skavti so tudi letos v cerkvi sv. Ane v Cerknem pripravili tradicionalni sprejem 
Luči miru iz Betlehema. Kot vsako leto plamenček prihaja med nas z dobrodelnim 
namenom, z vzpodbudnim geslom in besedilom poslanice.

Letošnje geslo LMB se glasi: »Vstani in sveti!«.
Poslanica in geslo želita prebuditi vsakega izmed nas, da bi se zla in težkega v svetu 
najprej začel zavedati in ob tem razumel, da lahko vsak izmed nas naredi nekaj 
dobrega. Ne smemo misliti, da nekaj pomenijo samo velika in pomembna, glasna 
dejanja politikov in diplomatov, socialnih služb in drugih dobrodelnih institucij, ne, 
prav vsako, še tako majhno 
dejanje v svet teme prinaša 
luč.
»Nekateri verjamejo, da 
samo velika moč lahko 
zadrži zlo. Toda sam sem 
odkril nekaj drugega. 
Ugotovil sem, da so to 
majhne stvari. Vsakdanja 
dejanja navadnih ljudi, 
to zadržuje temo proč. 
Preprosta dejanja dobrote 
in ljubezni.« (J. R. R. 
Tolkien, Hobit)
Zbrane prostovoljne 
prispevke bomo deloma 
namenili Skladu sv. Lucije, 
ki je v osnovi namenjen 
pomoči našim članom ob 
zdravstvenih težavah in 
socialnih stiskah, podprli 
bomo tudi šolanje otrok 
v Liberiji ter pomagali 
družinam v stiski v 
Sloveniji. Del sredstev bo 
porabljen tudi za gradnjo 
skavtske hiše v Ljubljani, 
za delovanje našega stega, 
odraslih skavtov v Cerknem 
in Karitas. ₨

tvorijo pomemben element identitete 
našega prostora.
Razstava je na ogled vsak dan razen 
ponedeljka od 10. do 17. ure, v 
spremljevalnem programu pa je tudi prodaja 

volnenih izdelkov članic rokodelske sekcije 
Društva rejcev drobnice Idrija - Cerkno v 
Mali galeriji na gradu Gewerkenegg, in sicer 
še v petek, 23. 12. 2022, ter v četrtek, 
29. 12. 2022, od 11. do 16. ure. ₨
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Na razstavi so na ogled številni izdelki umetnic in ustvarjalk Idrijskega in Cerkljanskega. 



16 Praznično

Vabljeni na ogled 
rokodelske razstave
Cerkljanski muzej in Rokodelsko društvo 
DRIKLC Cerkno vas v času božično-
novoletnih praznikov vabita na ogled 
rokodelske razstave.
V najtemnejšem delu leta smo. Dan je 
najkrajši, tema je premagala svetlobo, 
narava je legla k počitku in mraz čedalje 
bolj kaže svoje ostre zobe. V tem času 
še pogosteje iščemo luč, toploto in 
svetlobo ognja ter pristno človeško 
bližino. Iščemo lepe misli, iščemo lepe 
besede, iščemo lepoto. V tem času 
nastane največ rokodelskih izdelkov 
izpod prstov ljudi, ki na tak način radi 
ohranjajo vez s preteklostjo, hkrati Cerkljanski gostinci 

dobrodelni za Petro 
Cerkljanski gostinci že 
nekaj let ne kupujejo 
promocijskega materiala 
in poslovnih daril, 
ampak ob koncu leta 
finančna sredstva 
namenijo društvom ali 
posamezniku, ki pomoč 
resnično potrebuje. Letos 
bodo pomagali Petri, 
po rodu Cerkljanki, ki je 
hudo zbolela. V iskanju 
rešitve se je odločila 
pomoč poiskati v tujini. 
V ta namen potrebuje 
dodatna sredstva, ki ji 
bodo omogočila pot 
in zdravljenje. Svoje že 
tako skromne finančne 
zmožnosti je izčrpala, precej se je tudi 
zadolžila. Cerkljanski gostinci ji želijo 
omogočiti, da se bo z njihovo pomočjo lažje 
prebila skozi to težko obdobje. 
Sodelujejo: FINA KAVA, Bar Pr' Albinc, Bar 
Kurn'k, Bar Sabina, Bar Metulj, Antonio 
Štucin, Sergej Koncut, Gostilna in picerija 
Pr' Štruklu, Okrepčevalnica in catering 
Pr' Padkejc, Okrepčevalnica Pr' Jušku, 
Gostišče Gačnk v Logu, Pivovarna Zajc, 
Klatež gostilnica, Kmetija Na Lanišah, Bife 
Sovodenj. 
Tudi ostala podjetja in posameznike 

v tem prazničnem času spodbujajo k 
dobrodelnosti. Prispevek, ki ga bo prejela 
Petra v celoti, lahko tudi vi nakažete na 
TRR RKS OZ Tolmin, 
Brunov drevored 23, Tolmin, 
SI56 04753-0000342314, odprt pri Novi 
KBM. Namen: ZA PETRO, 
koda namena: CHAR, sklic: SI00 7840-507.
Najlepši občutek je, ko vemo, da smo 
naredili nekaj dobrega. Verjamemo, da 
bosta skupni spodbuda in pomoč Petri 
prinesli pogum pri premagovanju bolezni. 
(MČ) ₨

Cerkljanski gostinci bodo v prazničnem decembru namesto promocijskega 
materiala zbirali denar za Petro, ki je hudo zbolela. 

Rdeči križ Slovenije OZ Idrija se zahvaljuje 

vsem prostovoljcem, krvodajalcem in 

partnerjem za sodelovanje v tem letu ter vošči 

zdravo in uspešno novo leto 2023.

Zimska krvodajalska akcija bo potekala od 23. do 25. januarja 
v Mladinskem centru Idrija.

 Srečno!

pa s svojim znanjem in spretnostjo 
ustvarjajo za prihodnost. Svoje 
izdelke so tudi letos postavili na ogled 
na tradicionalni božično-novoletni 
razstavi v Cerkljanskem muzeju, 
kamor vas toplo vabijo. Poleg domačih 
ustvarjalcev se bodo predstavili tudi 
člani Rezbarsko umetniškega društva 
Kungoški detli iz Zgornje Kungote, kjer 
so cerkljanski rezbarji gostovali letos. 
Po ogledu razstave se lahko podate še 
na sprehod do cerkve svete Ane, kjer 
vas bodo pogrele velike lesene jaslice. 
Pot bo lepa. In kljub temi svetla. 
(Vid Prezelj) ₨
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Cerkljanski muzej 
in

Rokodelsko društvo 
DRIKLC Cerkno 

vas vabita na odprtje
ROKODELSKE RAZSTAVE

v četrtek, 22. 12. 2022, ob 17. uri.

Cerkljanski muzej, 
22. 12. 2022–15. 1. 2023

Oddaja piškotov za akcijo »Od srca 
do srca« (DPM Cerkno)
Sreda, 21. december  
9.00–12.00, zbiranje domačih 
piškotov 
Društvo upokojencev Cerkno 
(klubski bife) 
15.00–17.00, zbiranje domačih 
piškotov in pakiranje 
Večnamenski center Cerkno 

Delavnica oblikovanja z glino 
(MC C. M. A. K. Cerkno) 
Četrtek, 22. december, ob 16. uri 
Večnamenski center Cerkno 

Odprtje rokodelske razstave članov 
Rokodelskega društva DRIKLC 
Cerkno 
Četrtek, 22. december, ob 18. uri 
Cerkljanski muzej 

Angeli in demoni, božično-novoletni 
koncert Društva godbenikov Cerkno 
Nedelja, 25. december, ob 19. uri 
Osnovna šola Cerkno 

Angeli in demoni, božično-novoletni 
koncert Društva godbenikov Cerkno 
Ponedeljek, 26. december, ob 19. uri 
Osnovna šola Cerkno 

Štefanov pohod na Porezen 
Ura odhoda bo objavljena na FB 
strani PD Cerkno, pohod v primeru 
slabega vremena odpade.
Planinsko društvo Cerkno 

V praznične dni z ŽePZ Cerklanke – 
zapojmo skupaj 
Torek, 27. december, ob 18. uri 
Glavni trg, pod praznično okrašeno 
jelko 

CMAKoncert: Sara Renar 
Torek, 27. december, ob 20. uri 
Trg pred fontano 

Pravljična dežela 
Animacija za otroke: Čarobni svet 
Četrtek, 29. december, ob 16. uri 
Gabrijelov vrt 

Pravljična dežela 
Predstava PIKA IŠČE DEDKA MRAZA 
in prihod DEDKA MRAZA 
Četrtek, 29. december, ob 17. uri 
Trg pred fontano 

Koncert Slavka Ivančiča 
Četrtek, 29. december, ob 20. uri 
Trg pred fontano  

KOLEDAR DOGODKOV


